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Valtu Pensionäride Klubi Koduläte 55 aasta 
juubeliks ilmus trükis.
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Kehtna vallast oli ennast avatud talude 
päevadele registreerinud viis talupidamist: 
Paluküla Mäe talu, Männiku piimalambad, 
Kaire Magus Maailm / Opi talu, Kehtna Mõis ja 
MTÜ Töömaja (pildil). Volikogu esimees Katrin 
Anto külastas neist nelja.                Foto: KATRIN ANTO
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  Foto: AARE HINDREMÄE

12. augustil avas Hepa tanklakett Kehtnas uue 
tankla, mis on lisaks kütuse müümisele samal 
ajal ka toidukauplus ja mugavuspood. Lisaks 
autopaagi täitmisele saab uuest tanklast 
kõige muu kõrval leiba, saia, külmutatud 
toidu aineid, hügieenitarbeid ning söögipoo-
list koduloomadelegi. Leti taga klienditeenin-
dajad Küllike Koort ja Marve Tomberg.

Kaereperes tähistati küla 
esmamainimise 610. aastapäe-
va. Esimest korda andis MTÜ 
Arendusselts Koduaseme välja 
tiitli Kaerepere Kangelane 2022. 
Selle sai auväärne kodanik 
Helgi Sussi, kes on pikki aastaid 
panustanud Kaerepere ja kogu 
selle piirkonna arengusse vaba-
tahtlikuna lugematul hulgal 
energiat. Kingituse annab üle 
Reelika Kuusemäe.

Foto: TOIVO MATKEVICIUS
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Kehtna seeniorklubi Seakõrva 
Ordu delegatsioon üle-eesti-
lisel kokkutulekul Haabersti 
päevakeskuses. Fotol vasakult: 
Aare Hindremäe, Enno Rand-
järv, Ants Lindre, Kalju Eilart, 
Ants Siitan, Kalev Leppik, 
Enn Viitkar, Leo Mõtus, 
Rein Parik, Tõnis Mahlapuu, 
Aimur Pailk, Rein Haggi 
(taga plaanil), Enn Hõlpus, 
Ain Klandorf, Jaan Sulg, Jaak 
Pregel ja Kalju Kalda. 
Foto: AARE HINDREMÄE

Seakõrva Ordu suvised tegemised

Saunaküla XI küla kokkutulekul 
valiti uueks külavanemaks 
Raivo Rebane. Külavanema 
märgi andis üle abivallavanem 
Katrin Velleste.
 Foto: TOIVO MATKEVICIUS

Saunaküla 
külavanemaks 
valiti 
Raivo Rebane

Kaerepere 610. aastapäev

Järvakandi Mõisa Küüni pere-
naine Ülle Seervald ja Janne 
Paasma. Järvakandi Mõisa 
Küün on osalenud kahel korral. 
Nad on küll oma asukoha 
poolest naabervallast, kuid 
nimi ühendab meid ja kui on 
aktiivne kogukond, siis on tore 
kaasata ka sõpru natuke kau-
gemalt kui Järvakandist. 
Foto: HEIVI ÄÄRMA

Kodukohvikute päev Järvakandis

Foto: TOIVO MATKEVICIUS 
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Kehtna Vallavolikogus
Kehtna Vallavolikogu istung toimus 
Laukataguse Puhkemajas ning oli 
jälgitav www.volis.ee  keskkonnas

1. Valtu Põhikooli arengukava 2022-
2025

Valtu Põhikooli direktor Andres 
Saks tegi ülevaate Valtu Põhikooli 
arengukava koostamisest. Valtu Põhi-
kool koosneb kahest hoonest, millest 
üks hoone on ehitatud 1910. aastal ja 
uuem osa 1977. aastal. Arengukava 
koostamisele eelnes sisehindamine. 
Eelmise arengukava eesmärgid ei 
saanud kõik teoks, sest viimased aastad 
on kooli tegevust mõjutanud koroona 
levik, seega suunati need uude arengu-
kavasse. Õpilastele korraldati ideetund, 
kus nad said avaldada omi mõtteid 
seoses kooliga, lastevanematega viidi 
läbi visioonipäev, arutelud toimusid 
õppenõukogus ja hoolekogus. Samuti 
toimus arengukava arutelu Kehtna 
Vallavolikogu haridus- ja noorsooko-
misjoniga. 

Sisehindamise käigus selgitati välja 
kooli tugevused ja arendusvaldkonnad. 
Ideetunnis avaldasid õpilased arva-
must, mis on nende arust kooli tuge-
vused, nõrkused, mis võiks koolis olla 
teisiti ning õpilased avaldasid ka oma 
nägemuse koolist aastal 2025. Kooli 
missioon on olla tugev traditsioonidega 
kool, mis annab konkurentsivõimelist 
põhiharidust. Kooli visioon on, et kool 
on kujunenud turvaliseks maakooliks, 
kus õppimine on au sees. Koolilõ-
petaja on loov, mitmekülgne isiksus, 
kes suudab valida võimetele vastava 
haridustee. Peamised arengueesmärgid 
on kujundada kodanikku, kellel on 
eluterved väärtused, teadlikkus ning 
tema individuaalsuse tähtsustamine. 

Volikogu võttis poolthäälteenamuse-
ga Valtu Põhikooli arengukava vastu.

2. Majandusaasta aruande 2021 
kinnitamine (revisjonikomisjoni aru-
anne majandusaasta aruande kohta)

Finantsjuht Marika Ojaperv tutvustas 
Kehtna valla 2021. aasta majandusaasta 
aruannet. Finantsnäitajatest moodusta-
sid 2021. aasta lõpul varad 23,3 miljonit 
eurot, vähenedes aastaga 290 000 euro 
võrra. Varade mahust moodustavad 
põhivarad 89% ja käibevarad 11%. 
Põhivarasid on 20,6 miljonit eurot, 
maht on vähenenud aastaga 306 000 
eurot. Kohustuste osakaal moodustab 
varadest 20%, netovõlakoormus moo-
dustab 12%. 2021. aastal vähenesid 
kohustised kokku 551 000 euro võrra, 
sh vähenesid pikaajalised kohustised 
169 000 euro ja lühiajalised kohustised 
382 000 euro võrra. 

2021. aasta tegevustulud olid 10,7 
miljonit eurot, mis eelneva aastaga vä-
henesid 957 000 euro võrra. Tegevus-
tuludest 47% moodustasid maksutulud, 
42% moodustasid saadud toetused, 
tulud kaupade ja teenuste müügist moo-
dustasid 10%. Tegevustulud vähenesid 
aastaga 8,2%. 

Tegevuskulud olid 2021. aastal 10,4 
miljonit eurot, mis on eelmise aasta 
tegevuskuludest väiksem 178 000 euro 
võrra. Kehtna valla tütarettevõtted 
lõpetasid 2021. majandusaasta kahju-

mitega. Järvakandi Soojus OÜ 2021. 
majandusaasta ärikahjum oli 16 000 
eurot. Kehtna Vesi OÜ ärikahjum 
oli 2021. aastal 334 000 eurot. Valtu 
Spordimaja OÜ majandustulem oli 
2021. aastal 27 000 eurot ärikahjumit.

Revisjonikomisjoni esimees Tõnis 
Blank selgitas komisjoni koostatud 
aruannet. Peamise auditi asjaoluna 
on välja toodud materiaalne põhivara 
väärtuses 900 miljonit eurot, mis 
moodustab kogu bilansimahust 82%. 
Finantsaruandlus on audiitori hinnangu 
järgi vastavuses kehtivate raamatupida-
mise standarditega. Põhivara soetuse 
puhul testiti valimeid, mis puudutasid 
nii lepinguid kui ka akte. Majandusaas-
ta aruande juures ei tuvastatud olulisi 
puudujääke. 

Revisjonikomisjoni esimees andis 
teada, et komisjoni seisukoht on, et 
majandusaasta aruande koostamine 
vastab kehtivatele õigusaktidele. 

Revisjonikomisjoni esimehe sõnul 
teeb revisjonikomisjon ettepaneku 
võtta Kehtna valla majandusaasta 
aruanne 2021 volikogu poolt vastu.

Volikogu otsustas poolthäälteenamu-
sega kinnitada Kehtna valla 2021. aasta 
majandusaasta aruanne.

3. Kehtna valla lisaeelarve
Finantsjuht Marika Ojaperv andis 

ülevaate Kehtna valla lisaeelarvest. 
Kehtna valla 2022. aasta lisaeelar-
ve vajadus tuleneb ülelaekumisest, 
planeerimata täiendavate toetuste ka-
jastamisest. Lisaeelarve vastuvõtmine 
suurendab eelarve kogumahtu 191 230 
euro võrra. Põhitegevuse kulude eelar-
ve suureneb 226 529 euro võrra. 2022. 
aasta lisaeelarve olulisemad muutused 
põhikulude osas on reservfondi väl-
jamaksed 22 098 eurot, lumetõrje 
suurendamine 100 000 eurot, haljastus 
11 840 eurot, veevarustus ja hajaasus-
tuse projekt 11 504 eurot, Kehtna 
staadionihoone renoveerimiseks 12 000 
eurot, puuetega inimeste sotsiaalse 
kaitse projekt ISTE 19 179 eurot ning 
ukrainlaste esmane abistamine 19 964 
eurot. 

Investeerimistegevuse kulude all 
olev põhivara soetus vähenes, mis suu-
res mahus on seotud Valtu Põhikooli 
juurdeehituse ehitustegevuse edasi 
lükkamisega 2023. aastasse summas 
400 000 eurot. Antud sihtfi nantseeri-
mine põhivara soetuseks Järvakandi 
terviseradade valgustuseks 13 000 
eurot. Toetused spordiorganisatsioonile 
kasvavad 13 000 euro ulatuses ning 
see on MTÜ Lumiderile antav toetus 
Järvakandi terviseraja valgustuse oma-
osaluse katmiseks. Järvakandi staadioni 
projekteerimise lisaeraldus on 5000 
eurot, mis oli esialgses eelarves ka-
vandatud Kehtnas asuva maneežihoone 
kulude katteks kogusummas 10 000 
eurot. Seega on Järvakandi staadioni 
projekteerimiseks kavandatud kokku 
15 000 eurot.

Finantseerimistegevuse tulud suu-
renevad 6000 euro võrra. Finantseeri-
mistegevuse kulud vähenevad 52 059 
euro võrra. 

Volikogu võttis poolthäälteenamuse-
ga Kehtna valla 2022. aasta lisaeelarve 
vastu.

4. Laenu võtmine
Marika Ojaperv selgitas, et kavas 

on võtta Kehtna vallale laenu summas 
700 000 eurot. Võetava laenu vahendid 
suunatakse järgnevalt: Kehtna Lasteaia 
sisetöödeks 200 000 eurot; Järvakandi 
tööstuspargi arenduse omaosaluseks 
189 000 eurot; Valtu Põhikooli ven-
tilatsioonisüsteemi paigalduse oma-
osaluseks ja koolihoone juurdeehituse 
projekteerimiseks 141 000 eurot; 
tütarettevõtte Kehtna Vesi OÜ osa-
kapitali sissemakseks 110 000 eurot; 
tütarettevõtte Järvakandi Soojus OÜ 
osakapitali sissemakseks 30 000 eurot; 
Kehtna staadionihoone remonditöö-
deks 30 000 eurot.

Volikogu võttis poolthäälteenamuse-
ga laenu võtmise otsuse vastu.

5. Kehtna valla arengukava ja 
eelarvestrateegia 2023-2026 esimene 
lugemine

Finantsjuht Marika Ojaperv andis 
ülevaate Kehtna valla eelarvestratee-
giast 2023-2026. Aastatel 2023-2026 
kasvavad Kehtna valla põhitegevuse 
tulud kogu perioodi vältel keskmiselt 
4% aastas. Tulumaksu laekumine kas-
vab 6% aastas, maamaks on järgmised 
aastad samal tasemel nagu 2022. aastal. 
Tulud kaupade ja teenuste müügist 
kasvavad 3% aastas. Tasandusfond 
väheneb aastas 1,5%, toetusfondi 
kasv on planeeritud 2% aastas. Muud 
toetused on arvestatud 1% kasvuga. 

Põhitegevuse kulud kasvavad 
aastatel 2023-2026 keskmiselt 4% 
aastas. Antavad toetused tegevus-
kuludeks kasvavad keskmiselt 2% 
aastas. Personalikulud kasvavad 2023. 
aastal 9% ja 2024-2026 4% aastas. 
Majandamiskulud kasvavad 2023. 
aastal 3% ja 2024.-2026. aastatel 2% 
aastas. Reservfond on planeeritud 1,3% 
põhitegevuse tuludest. 

Suuremate investeeringute all on 
Valtu Põhikooli ventilatsioonisüsteemi 
paigaldus 2022. aastal 197 760 eurot, 
millest toetusena saadi 156 000 eurot. 
Valtu Põhikooli juurdeehituseks ja 
sisustuseks on arvestatud 2,4 miljonit 
eurot, millest 100 000 on kavandatud 
2022. aastal projekteerimisele. Kehtna 
Lasteaia Siller ruumide remondiks 
on kavandatud 2022. aastaks 200 000 
eurot. Järvakandi tööstuspargi arenda-
miseks on kavandatud 552 000 eurot, 
millest 360 000 eurot on arvestatud 
toetusest. Kehtna staadioni hoone re-
noveerimiseks on arvestatud 42 000 
eurot. 2023. aastaks on kavandatud 
MATA projekt, milleks objekt on veel 
valimata. MATA projekti omaosaluseks 
on ette nähtud 100 000 eurot, projekti 
kogusumma on 400 000 eurot. 

Järvakandi Lasteaia Pesamuna reno-
veerimiseks on 2022. aastal kavandatud 
ventilatsioonisüsteemide arenduseks 
14 954 eurot, millest toetuse arvelt 
on 10 019 eurot. 2023. aastaks on 
lasteaia renoveerimiseks kavandatud 
500 000 eurot, millest toetusest kae-
takse 320 000 eurot. Järvakandi Kooli 
staadioni ehituse projekteerimiseks 
on 2022. aastal planeeritud 15 000 
eurot. Esialgu oli planeeritav summa 
10 000 eurot, aga Kehtna alevis asuva 

maneežihoone plaani vähendamise 
tõttu suunati sinna kavandatud sum-
mast 5000 eurot Järvakandi staadioni 
ehituseks. 2023. aastaks on planeeritud 
Järvakandi Kooli staadioni ehitustööd 
summas 300 000 eurot, millest toetuse-
na plaaniti 60 000 eurot. Arendusjuhilt 
on tulnud infot, et koolil on toetuse 
saamine raskendatud, mistõttu tuleks 
laenukoormust suurendada kavandatud 
toetuse summa ulatuses. 

Järvakandi jalgpallistaadioni re-
noveerimine on kavandatud 2025. 
aastaks kogusummas 100 000 eurot, 
millest toetus on 60 000 eurot. Kehtna 
skatepargi ja korvpalliplatsi ehitus on 
kavandatud 2024. aastaks summas 
100 000 eurot, millest toetuse osa on 
60 000 eurot. Kehtna valla väiksema-
te piirkondade investeeringuteks on 
kavandatud igaks järgnevaks aastaks 
30 000 eurot. 2025. aastasse on 
kavandatud Järvakandi Kooli võimla 
ventilatsioonisüsteemi renoveerimine 
summas 45 000 eurot, millest toetusena 
on arvestatud 15 000 eurot. Lelle ÜVK 
on kavandatud 2022.-2025. aastate 
perioodi, millest 90 000 eurot on 
planeeritud 2022. aastasse, 150 000 
eurot 2023. aastasse, 750 000 eurot 
2024. aastasse ning 600 000 eurot 
2025. aastasse. 

Eidapere koolihoone katuse remont 
on planeeritud 2025. aastasse summas 
150 000 eurot. Kehtna valla sotsiaal-
maja projekteerimine on planeeritud 
summas 100 000 eurot aastasse 2026. 
Kaerepere aleviku tänavate mustka-
tendiga katmine toimus käesoleval 
aastal summas 120 000 eurot. Kaere-
pere aleviku sisene kergliiklustee on 
kavandatud 2023. aastasse summas 
177 000 eurot, millest toetus on 96 000 
eurot. Kehtna valla asulate siseste 
teede parendustööd on kavandatud 
järgnevasse nelja aastasse 100 000 
eurot aasta kohta. Kaasava eelarve 
projekti on planeeritud järgneval kahel 
aastal 15 000 eurot ning sealt järgnevad 
kaks aastad 20 000 eurot, 

Arendusjuht Varri Väli tutvustas 
valla arengukava osa 2023-2026. 
Eelarvestrateegia osa on fi nantsjuhiga 
koostöös eelnevalt volikogu komisjo-
nide ja liikmetega läbi räägitud ning 
arvestatud on nende ettepanekutega. 
Arengukava dokumendi maht on 55 
lehekülge ning sisaldab esmakordselt 
kahte eelarvestrateegia tabelit. 

Arengukava avalikustamine toimub 
2. augustist 22. augustini. Avalikud 
arutelud on kavandatud 25. augustil 
Kehtnas ja 29. augustil Järvakan-
dis. Seejärel tehakse avalikustamise 
kokkuvõtted. Volikogule esitatakse 
arengukava ja eelarvestrateegia koos 
avalikul väljapanekul tehtud ettepa-
nekute, vallavalitsuse seisukohtade ja 
arutelude tulemustega. Arengukava 2. 
lugemine peaks toimuma septembrikuu 
volikogu istungil ning vastuvõtmine 
on ka võimalik samal 21. septembri 
volikogu istungil. Arengukava riiklik 
tähtaeg on 15. oktoober 2022.

Volikogu otsustas poolthäälteenamu-
sega lõpetada Kehtna valla arengukava 
ja eelarvestrateegia 2023.-2026. aasta 
1. lugemise.

6. Vallavara võõrandamine
Ehitusspetsialist Hans-Jürgen 

Schumann selgitas volikogu eelnõud, 
millega võõrandatakse Kehtna valla 
omandis olev kinnisasi asukohaga 
Kehtna vald, Lelle alevik, Pärnu mnt 
13. Kinnisasja sihtotstarve on 100% 
üldkasutatav maa ning pindala 3500 
ruutmeetrit. Kinnisasjale seatakse enne 
võõrandamist reaalservituut Pärnu 
mnt 9 kinnisasja ja Aiamaa kinnisasja 
igakordse omaniku kasuks. Maa võõ-
randamise alghind on 13 000 eurot, 
mis on määratud Pindi Kinnisvara OÜ 
hindaja eksperthinnangus. Laekunud 
rahast makstakse riigile 65% pärast 
põhjendatud kulude maha arvamist. 
Eelnevalt on tehtud kokkulepped 
aiamaade ümberkorraldamiseks, mis on 
tänaseks saanud lahenduse. Aiamaad 
on kooskõlas kohalike elanikega ümber 
paigutatud ja ehitaja poolt esitatud 
detailplaneeringu algatamise taotlus 
on saanud volikogult positiivse otsuse. 
Enne enampakkumise läbiviimist on 
vallavalitsusel vajalik taotleda luba 
kinnisasja võõrandamiseks ja võtta 
vastu enampakkumise läbiviimise kord. 
Enampakkumine on planeeritud läbi 
viia Kehtna vallamajas.

Volikogu otsustas poolthäälteena-
musega võtta vallavara võõrandamise 
otsus vastu.

7. Kehtna Vallavalitsuse kui täitevor-
gani koosseis
Tanel Viks selgitas, et seoses val-
lavalitsuse liikme Jalmar Mandeli 
tagasiastumise avaldusega otsustati 
kinnitada uueks Kehtna Vallavalitsuse 
liikmeks fi nantsjuht Marika Ojaperv. 
Marika Ojaperv on andnud eelnevalt 
kirjaliku nõusoleku.

Volikogu võttis Kehtna Vallavalit-
suse kui täitevorgani uue koosseisu 
kinnitamise otsuse poolthäälteenamu-
sega vastu.

8. Kehtna valla spordi- ja noorsoo-
tööspetsialisti tutvustus

Spordi- ja noorsootööspetsialist Tai-
vo Tüvist tutvustas ennast volikogule. 
Taivo Tüvist on pärit Kehtna vallast, 
tegelenud lapsest saati spordiga. Praegu 
tegeleb tennise mängimise, treeningute 
andmisega ja tennise arendamisega. 
Kehtna valla spordi- ja noorsootööspet-
sialistiks kandideeris, sest tundis, et 
see on tema kutsumus ja saab sinna 
valdkonda panustada. Väga meeldib 
teha tööd lastega. 

Katrin Anto soovis teada, mida 
ametnik on jõudnud juba teha ja mida 
sooviks kindlasti ära teha.

Taivo Tüvist vastas, et poolteise 
kuuga, mis ta on tööl olnud, ei ole ta 
veel palju jõudnud teha. Suur soov 
on luua Kehtna valla spordikool. 
Spordikool oleks spordiklubisid ja 
huviringe toetav üksus, mis teeksid 
omavahel tihedat koostööd. Noored 
on oma füüsilise arengu poolest väga 
maas, peaks tegema rohkem tööd, et 
treenida noori tulevasteks sportlasteks.

9. Muud küsimused
1) Paluküla projekti hetkeseis. 

Hans-Jürgen Schumann selgitas, et 
seoses Paluküla projektiga on esitatud 
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Saame tuttavaks
ehitusregistrisse ehitusprojekt. 
Ehitusloa juurde tellitakse täpsus-
tav keskkonnamõju eelhinnang. 
Pärast keskkonnamõju hinnangut 
toimub Keskkonnaametiga ja 
Päästeametiga kooskõlastamine 
ning pärast seda peaks eeldatavalt 
toimuma ehitusloa väljastamine.

2) Tanel Viks selgitas, et voliko-
gu istungi päevakavasse lisandus 
üks infopunkti osa, mis puudutab 
vallavara võõrandamist ning mis 
vajab volikogu põhimõttelist 
nõusolekut. Keavas asuv korte-
riühistu soovib paigaldada maa-
küttesüsteemi, aga selleks pole 
neil piisavalt maad. Nad tegid 
vallavalitsusele päringu, kas on 
võimalik kasutada kinnistu kõrval 
olevat üldmaa-ala. Tegemist on 
vallavara kasutusse andmisega, 
mille üle otsustab volikogu. Al-
ternatiivina kaalus vallavalitsus 
antud maa-ala võõrandamist. 
Vallavalitsuse ettepanek voli-
kogule on, et kaaluda vallavara 
võõrandamist korteriühistule.

Volikogu liikmetest ei olnud 
keegi vastu, et vallavara võõran-
damise ettevalmistustega edasi 
minnakse. 

3) Kumma küla kiviaiad. 
Vallavanem Tanel Viks selgitas, 

et antud teemaga enne sügist ei 
tegelda, sest need ametnikud alles 
asuvad tööle, kes selle teemaga 
peaks tegelema. Samas ei ole 
see käesoleval hetkel prioriteet-
sem küsimus, mis vajab kiiret 
lahendust. Samuti ei ole ühtegi 
taasesitatavas vormis esitatavat 
dokumenti, mis seda probleemi 
aitaks lahendada. 

4) Ülevaade Rasketehnikakes-
kuse projekti hetkeseisust.

Varri Väli selgitas, et seda 
projekti veab Kehtna Kutse-
hariduskeskus, mille töörühma 
kuuluvad ka Tanel Viks ja Varri 
Väli. Projekti teostamiseks taotle-
takse toetust, kuid omaosalus on 
1 miljon eurot. T. Viks täiendas, 
et vald on teinud, mida on temalt 
oodatud. Kehtna Kutseharidus-
keskuse uus direktor asub tööle 
1. augustist, ning ta peab kindlasti 
selle projektiga tegelema. 

5) Haljastusteenuse osutamise 
tervikplaan.

Kuna keskkonnaspetsialisti ei 
ole, tegeleb vallavanem Tanel 
Viks ise praegu haljastusteenuste 
kaardistamisega. Kavas on minna 
sügisel hankesse haljastuse tervik-
plaaniga.

6) Kehtna valla ettevõtluse 
toetamise meetmed.

Varri Väli tutvustas Kehtna 
valla ettevõtluse valdkonna tee-
mat. RAEK-iga oli ühiskoosolek 
21. juunil, kus arutati koos-
töövõimalusi ja Kehtna valla 
ettevõtjate aktiivsust. Raplamaal 
on 2500 ettevõtet, millest 300 on 

registreeritud Kehtna vallas. Palju 
ettevõtteid kasutavad RAEK-i 
nõustamisteenust ettevõtlusküsi-
mustes. 2020.–2022.  aastal oli 
RAEK-is Kehtna valla ettevõtete 
nõustamisi kokku 99. RAEK 
korraldab ettevõtluse baaskooli-
tusi, millest on osa võtnud 2020.-
2022. aastatel 10 Kehtna valla 
ettevõtlushuvilist. RAEK-i juures 
tegutseb alustavate ettevõtjate 
toetamiseks Mentorklubi, mille 
läbis 10 Kehtna valla ettevõtjat. 
Oktoobris on kavas koos vallaga 
läbi viia ringkäik Kehtna ettevõ-
tetes. 

Koostöö näitena ettevõtjatega 
saab välja tuua Järvakandi töös-
tuspargi arendust, mille raames 
toimus riigilt maade ost klaas-
vahtkillustiku tehase tarbeks ja 
teedeehitus tööstusalal koguma-
hus 1,6 miljonit eurot. Koostööks 
turismiettevõtjatega on alustatud 
Kehtna valla matkateede projekti. 
Alates 2021. aastast koostab vald 
Eesti ja Raplamaa projektitoe-
tuste tabelit, mida täiendatakse 
projektispetsialisti poolt iga 
kuu. Ettevõtjad kaasatakse valla 
üld planeeringu aruteludele, mis 
toimuvad 5. ja 6. septembril 
2022. Raplamaa majandus-et-
tevõtlusuuring valmib sügiseks 
2022. Uuring sisaldab Raplamaa 
ettevõtjate küsitluse tulemusi 
ja ettevõtluse kokkuvõtet, sh ka 
Kehtna valla ettevõtjate küsitluse 
tulemusi.

Kehtna vallas on planeeritud 
ettevõtluskuudeks september-ok-
toober. Ettevõtluskuu eesmärk on 
saada ettevõtjate sisend Kehtna 
valla pikka arengukavasse, mis 
peaks välja tooma valla ette-
võtluse peamised strateegilised 
eesmärgid.

7) Kehtna staadioni kohta käiv 
info.

Taivo Tüvist selgitas, et Valtu 
Spordimajale tehakse ettepanek 
alates 1. juulist kuni 31. det-
sembrini võtta katseliselt hallata 
Kehtna staadion. Kehtna staadioni 
varad liiguvad Valtu Spordimaja 
bilanssi augustikuu volikogu 
otsusega.

8) Vallavanema ülevaade möö-
dunud poolaastast ning eesmärgid 
järgnevaks kvartaliks.

Tanel Viks selgitas, et volikogu 
peaks olema enamuse asjadega 
kursis. Praegu ollakse ümberkor-
raldusfaasis, sügisel, kui kogu 
meeskond on komplekteeritud, 
loodetakse jõuda arengufaasi. 

Volikogu esimees Katrin Anto 
andis teada, et 17. juunil laekus 
volikogule e-kiri, milles pöörduti 
Ohekatku krossiraja küsimuses. 

Tanel Viks selgitas, et pöör-
dumisele on vastatud ning kiri 
saadeti ka volikogule ja Kehtna 
Kutsehariduskeskusele. 

Maret Salumäe, 
volikogu sekretär

Mina olen Heli Halliste ja asusin alates 
18. juulist 2022 tööle Kehtna valla 
keskkonnaspetsialistina.

Neile, kes mind teavad-tunnevad, 
võib see minu samm tulla suure ülla-
tusena. Vallavanema tehtud ettepanek 
asuda tööle keskkonnaspetsialistina oli 
kahtlemata minulegi meeldiv üllatus. 
Tehtud pakkumise üle ma pikalt 
ei mõelnud, sest ma ei pelga uusi 
väljakutseid.

Ise olen sündinud, kasvanud ja koolis 
käinud ning oma pere loonud Järvakan-
dis. Töötanud olen kunagise klaasite-
hase elamu- ja kommunaalmajanduse 
osakonna arveametnikust alates kuni 
alevi vee-ettevõtte raamatupidajani 
välja. Kogu minu senine tööpõld oli 
seotud Järvakandi aleviga. 

Hea Kehtna valla inimene! Loodan 
siiralt, et ühiselt tegutsedes suudame 
kõik esilekerkivad probleemid lahen-
dada. 

Püsigem terved ja elame veel!

Mina olen Villu Pihlakas, alates 4. 
juulist 2022 Kehtna valla teede- ja 
taristuspetsialist. Minu valdkond on 
seotud teedega ning tänavavalgus-
tusega. Peamine eesmärk on tagada, 
et kohalikud teed oleks hooldatud 
ning oleks ülevaade teedel toimuvast. 
Samamoodi tänavavalgustusega seotud 
tegevused. 

Pean kohe ütlema, et seda tööd ei 
tee ma täiskohaga. Minu teine amet 
on päästemeeskonna juht Rapla pääs-
tekomandos. Päästes olen tegev olnud 
juba 13 aastat. 

Muus osas olen alati orienteeritud la-
hendustele, mitte probleemi vaiba alla 
lükkamisele. Eks mõneti saab mõne 
mure lahendamise takistuseks kitsas 
eelarve, aga tuleb hakkama saada. 

Lisaks töötegemisele kasvatan kahte 
last, vabal ajal meeldib tegeleda las-

tega, sest areng on meeletu ja see aeg 
on lühike nagunii, nii et tuleb nautida. 
Võimalusel osalen Kaiu rahvatant-
surühma tegevustes. Aeg-ajalt osalen 
ka tuletõrjespordi võistlustel, seda siis 
pigem maakonna tasandil.

Loodan, et koostöös vallaelanike ja 
vallavalitsusega saame Kehtna vallas 
teed korda. Võti peitub meeskonnatöös, 
mitte iga mees enda eest. 

Olen Margit Pärna ja tervitan kõiki 
lugejaid!

Asusin tööle Kehtna Vallavalitsuse 
majandusosakonna juhina 18. juulil. 
Minu kodukoht on Rapla vallas. Olen 
lõpetanud EPA majandusteaduskonna, 
täiendanud end Kehtna KHK-s arvutite 
ja arvutivõrkude erialal. 

Alates 1990. aastast olen olnud tegev 
kohalikus omavalitsuses. Alustasin 
Raikküla Vallavalitsuses, kus töötasin 
21 aastat. Alustasin raamatupidajana 
ja lõpetasin abivallavanemana. Olen 
olnud lühikest aega ka volikogu liige. 
Hiljem töötasin Rapla valla allasutustes 
Rapla Ühisgümnaasiumi haldusjuhina 
ja Rapla Varahalduse juhatajana. 
Veidi aega sain töötada ka riigiasu-
tuse Kehtna Kutsehariduskeskuse 
õpilaskodu juhatajana. Arvan, et saan 
omandatud kogemusi kasutada Kehtna 
valla inimeste heaks töötades. Oluline 
on määratleda eesmärk, kuhu tahame 
jõuda, siis saame erinevaid lahendusi 
kaaludes jõuda parima lõpptulemuseni. 

Soovin kõigile ilusat suve jätku!

 

Olen Ille Valgma ja alates augusti 
algusest on minu hoida Ingliste Raa-
matukogu. See on põnev väljakutse 
- mulle on hingelähedased väikesed 
maapiirkonnad, külad, alevid ja nende 
jätkusuutlikkus. Ühte sellisesse piir-
konda olen vabatahtlikuna panustanud. 
Inglistel on tugev ja tegus kogukond 

ning see on mind sügavalt kõnetanud.
Raamatukogu on sellistes piirkon-

dades koht, mida saab nimetada küla 
südameks, info kandjaks ja edastajaks. 
Mul on suur rõõm ja au olla Ingliste 
kogukonnale olulise info vahendaja.

Ütlen ikka, et olen linnalaps maal, 
kuna sündinud ja elanud olen Tallinnas. 
Kehtna vallas elan alates 2006. aastast. 
Varasem töökogemus on mul keskast-
me juhina kaubanduses, mis on andnud 
mulle väärt kogemusi inimestega 
suhtlemisel ja koostöös.

Minu vaba aja täidavad mu lapsed 
ja hobid - mulle meeldib lugeda, ma 
naudin tervisesporti, kokkamist ja 
teen käsitööd. Minu uus suur kirg on 
masinkudumine.

Kuna Raplamaa on minu jaoks armas 
ja oluline, siis löön kaasa ka MTÜ 
Rabav Raplamaa tegemistes. Rapla-
maa hoiab ühte ja igaühte, lootust ja 
loodust - inimese ja looduse kooslust! 
See tunnuslause iseloomustab mind 
kõige  paremini. 

Olete oodatud Ingliste Raamatu-
kokku!

Olen Sille Valinu. 1. augustist alustasin 
tööd Valtu Lasteaed Pesapuus direkto-
rina. Sel kevadel lõpetasin   magist-
ri kraadi õpingud. Tallinna Ülikooli 
Haridusteaduste Instituudis. Minu 
senised tööalased kogemused haridus-
valdkonnas on olnud seotud nii lasteaia 
kui ka kooliga. Esimese kogemuse 
juhtimisvaldkonnas omandasin Kehtna 
Lasteaed Silleris õppealajuhatajana. 
Liikusin edasi Alu Kooli, kus töötasin 
õppe- ja arendusjuhi, haridustehnoloo-
gi ja informaatika õpetajana, saades 
juhtimiskogemust ka lasteaed-koolist. 
  Minu jaoks on olulisteks teemadeks 
igal tasandil infoliikuvus ja koostöö. 
Olen avatud väljakutsetele, kirjutan 
meelsasti projekte, aegajalt haaran sel-
ga ka mõne vahva ja lõbusa kostüümi, 
et argipäeva kirjumaks muuta ning luua 
endale ja lastele meeldejäävaid hetki.
Valtu lasteaeda sattununa tunnen, et 
oleksin justkui ringiga tagasi seal, 
kust 30 aastat tagasi oma lasteaia 
teed alustasin. Küll toona vanas 
Valtu lasteaia majas, kuid mu kunagine 
kodukant Kaerepere oma olemusega 
on mulle väga soe ja hingelähedane. 
Soovin tegutseda väärtustades Valtu 
Lasteaed Pesapuu traditsioone, mees-
konda ja samal ajal hoides lasteaeda 
konkurentsivõimelise haridusasutusena 
maakonnas. 
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2022. aasta MTÜ-de projektide toetuste 
jagamise 2. voorus saab taotleda toetusi 
tegevusprojektidele ja investeeringute 
projektidele. Toetusi saab taotleda ka 
KOP-i ja LEADER-i programmide projektide 
omaosaluse katteks.
Kokku jaotatakse MTÜ-de projektide toetuseks 
2022. aasta 2. voorus 7175 eurot. 
Kõikide projektide maksimaalne toetuse määr 
on kuni 70% projekti kogumaksumusest, 
seega vajalik omaosalus on minimaalselt 30%. 
Toetust saanud projektide teostamise tähtaeg 
on 31. detsember 2023. 
Mittetulundustegevuse projektidele toetuste 
saamiseks tuleb vormikohased taotlused 
esitada vallavalitsusele 3. oktoobriks 2022 
(kaasa arvatud). 
Kogu info MTÜ-de toetuste 2. vooru kohta ja 
toetusavalduste vormid on saadaval Kehtna 
valla kodulehel. Vormikohased avaldused tuleb 
saata vallavalitsuse meilile: kehtna@kehtna.ee.  
Kodulehel on ka vallavolikogu määrus, mis keh-
testab mittetulundusühingutele 
eraldatavate toetuste korra.
Mittetulundustegevuste toetuste 
määramise komisjon teeb oma 
otsuse toetuste saajate kohta 
hiljemalt 31. oktoobriks. 

Kehtna elanikud teavad kindlasti aleviku 
ainsat metsaala nimega Männituka, 
mis on aastakümneid olnud neile tervi-
sespordi, vaba aja veetmise või lihtsalt 
jalutamise kohaks. Koos staadioni ja 
tuletõrjestaadioni territooriumiga moo-
dustab see ühtse liikumist, sportimist 
ning puhkamist võimaldava ala ja seda 
ka Kehtna koolide õpilaskonnale. 

Mõni aasta tagasi rajati Männitukka 
lastele madalseiklusrada ja kaeti multšiga 
terviserada. Üldplaneeringu järgi on 
Männituka puhul tegemist parkmetsaga, 
st korrastatud metsaalaga. 

Käesolevaks ajaks on aga olukord Männi-
tukas käest ära läinud. 10 aasta tagustel 
raiete aladel on päris paras padrik. Palju 
on üraskikahjustusega ja muul põhjusel 
kuivanud ja kahjustatud puid.

Käesoleva aasta sügisel on plaan alus-
tada parkmetsa ala korrastamisega. 
Lõppeesmärk on kujundada Männituka 
parkmetsast kogukonnale meeldiv puh-
ke- ja liikumisala. 

Alustatakse raiega, mille käigus likvideeri-
takse kõik üraskikahjustustega, kuivanud 
ja ohtlikud puud ning raiutakse võsa. Töö 
tegija jätab võsast alles väärtuslikumad, 
nooremad puud või puudegrupid, millest 
on võimalik kujundada parkmetsa puud. 

Saetud materjalist läheb osa saekaatrisse, 
raiutud võsast ja väheväärtuslikust pui-
dust tehakse haket. Kokkulepitud hakke 
kogus jääb Männituka terviseradade 
katmiseks. 

Pärast raiet on vastavalt vajadusele 
plaanis ka metsa uuendada, st istutada 
uusi puid. Edaspidi peame pöörama 
tähelepanu ka metsa järjepidevale hool-
damisele.

Käesoleva aasta augustis rajatakse Keht-
na kortermajade taga olnud likvideerita-
va platsi asendusena tuletõrjestaadioni 
lähedusse ühe korviga korvpalli viskeala. 
Plaanis on ka tuletõrjestaadioni piirkonda 
rajada uus skatepark tänaseks juba 
amortiseerunud platsi asendusena ning 
plaane on teisigi.

Oleme aastaid Järvakandi kütte hinda suutnud hoida madalamana, 
77% Eesti keskmisest. Järvakandi katlamaja kasutab maagaasi nii 
põhi- kui ka täiendküttel. Kahjuks on kulud maagaasile viimasel 
ajal märgatavalt kasvanud. Eelmise aasta I kvartaliga võrreldes on 
kulu kasvanud 28%, kuigi Eesti valitsus on kuni aprilli lõpuni ära 
jätnud gaasi võrgutasu.

Ettevõtte jätkusuutliku toimimise tagamiseks on kütte hinna tõus 
hetkel vältimatu ja alates 1. juunist 2022 on kehtiv hind 64,90 €/
MWh. Uus soojuse hind saab olema 82% Eesti keskmisest.

Järvakandi kütte hind käibemaksuta eelnevatel perioodidel: 
* 2010-2012 muutuv hind vahemikus 64,81 €/MWh kuni 83,45 €/
MWh;
* 2012-2017 muutuvad hinnad, keskmine 70,39 €/MWh
* 2017-2020 fikseeritud hind 48,46 €/MWh;
* 2021. aastal fikseeritud hind 49,90 €/MWh;
* 2022. aasta jaanuarist fikseeritud hind 54,90 €/MWh.

Vald on uuendamas soojamajanduse arengukava, et oleks võima-
lik leida lahendus tahkekütuse katlale üleminekuks, kui selline 
vajadus tekib. Muutused ei saa toimuda kiirelt, kuid 
teeme omalt poolt kõik, et kütte hinna tõus oleks 
minimaalne ja pikemas perioodis hind stabiilsem.

Lugupidamisega
Marika Ojaperv, finantsjuht

Kehtna Vallavalitsus ootab ettepanekuid Kehtna valla 
„Aasta Tegija“ valimiseks

Kehtna valla auhind „Aasta Tegija“ on tunnustus, mis antakse 
füüsilisele või juriidilisele isikule, kes on Kehtna vallas aunimetuse 
omistamisele eelneval aastal korda saatnud tegevuse või korralda-
nud sündmuse, mis on vallale oluline ning mõjutanud positiivselt 
valla elanikke või toonud Kehtnale kui paikkonnale tuntust.
Auhinna andmise kinnitab vallavalitsus korraldusega. Auhind 
antakse kätte valla aastapäeva tähistamiseks korraldataval üritusel.
Ettepanekud „Aasta Tegija“ kohta palume saata vabas vormis 
või valla kodulehelt leitaval vormil aadressile kehtna@kehtna.
ee.
Lisaks antakse välja valdkondlikud tunnustused. 
Tunnustused valivad välja volikogu komisjonid ning 
ettepanekud on teretulnud.

Taotlused palume saata hiljemalt 10. septembriks.
Valla kõikide tunnustuste kohta saab infot valla 
kodulehelt.

Maal elamise päev Kehtna vallas 24. septembril

Tänavu ootab Kehtna vald uudistajaid bussiekskursioonile! 
Laupäeval, 24. septembril 2022 kell 11 väljub Kehtna mõisa 
eest buss, mis ootab huvilisi tutvuma valla kõigi piirkonda-
dega. Koht bussis tuleb ette registreerida enne 9. septembrit. 
Selleks palume saata e-kiri sotsiaalmeedia@kehtna.ee.
Buss sõidab läbi kõik seitse suuremat piirkonda Kehtna vallas. 
Marsruut on ca 100 km ja aega kulub selleks 4-5 tundi. Alustame 
Kehtna alevikuga, kust suundume edasi Kaereperre. Kaerepere 
Spordimajas teeme väikese peatuse. Edasi ootab meid Ingliste 
ning seejärel Laukataguse Puhkeküla kosutava ampsuga. 

Läbi Keava mägede liigume edasi Lelle poole. Tee viib läbi 
Eidapere Järvakanti. Järvakandi värskelt renoveeritud kool ootab 
meid külla. Ring hakkabki täis saama ning lõpetame Kehtnas 
Made Balbati galeriis. Kes soovib, saab sealt endale digikunstniku 
ja illustraatori tooteid soetada. Artiklit Made kohta saab lugeda 
Maal Elamise Päeva lugude alt.

Bussis on kaasas giid, kes räägib Kehtna vallast lähemalt. 
Ära vaadatakse suuremad asulad ja infot saab nendes asuvate 
asutuste kohta (koolid, lasteaiad, raamatukogud jne). Küsimusi 
saab bussis esitada ka valla ametnikele.

Lisainfo telefonilt 5330 5125, Seily Sõgel-Raid.

PS! Kui esimene buss täitub, väljub 
vajadusel ka teine buss pool tundi 
hiljem. Selle kohta saab registreerunu 
täpsema info mailile.

Lisaks on kell 11-15 avatud Klaasimuu-
seum, tasuta.

Kehtna valla üldplaneeringu avaliku 
väljapaneku järgsed avalikud arutelud

Kehtna Vallavalitsus annab teada, et Kehtna valla 
üldplaneeringu avaliku väljapaneku järgsed avalikud 
arutelud toimuvad:  
5. septembril 2022 kell 17.00 Järvakandi Kultuuri-
hallis, 1. Mai tn 1, Järvakandi alev;
6. septembril 2022 kell 16.30 Kehtna Klubis*, 
Lasteaia tn 5, Kehtna alevik;
6. septembril 2022 kell 19.00 Valtu Seltsimajas, 
Männiku tn 8, Kaerepere alevik.
* Kehtna arutelu on võimalik jälgida veebi vahendusel. 
Veebilink lisatakse valla kodulehele arutelu päeval.

Kehtna valla üldplaneeringu avalik väljapanek toimus 
15.06.2022 – 25.07.2022. Planeeringuga oli võimalik 
tutvuda kaardirakenduses, samuti vallas kohapeal. 
Väljapaneku ajal oli võimalik teha üldplaneeringule 
ettepanekuid. Avaliku arutelu eesmärk on arutada 
avaliku väljapaneku ajal tehtud ettepanekuid. 

Kehtna Vallavolikogu algatas Kehtna valla üldplanee-
ringu ja üldplaneeringu keskkonnamõju strateegilise 
hindamise 21.11.2018 otsusega nr 69. Üldplaneering 
koostatakse kogu valla territooriumile. Üldplanee-
ringuga on määratud ruumilise arengu põhimõtted, 
maa- ja veealade üldised kasutus- ja ehitustingimused 
(sh väärtusliku põllumajandusmaa, rohevõrgustiku, 
väärtuslike maastike, miljööväärtuslike alade kasutus-
tingimused), transpordivõrgu, tehnilise infrastruktuuri ja 
taastuvenergia arendamise põhimõtted. Üldplaneerin-
guga suunatakse enam teemasid, mis on olulised valla 
arengu seisukohast (nt suuremate asulate areng, teed, 
taastuvenergeetika). Üldplaneeringuga ei kavandata 
olulisi muudatusi valla asustusstruktuuris.

Üldplaneeringuga paralleelselt viidi läbi keskkonnamõju 
strateegiline hindamine (KSH). Planeeringu elluvii-
misega ei kaasne olulist negatiivset keskkonnamõju 
ega riigipiiri ülest keskkonnamõju.  KSH poolt tehtud 
ettepanekud on viidud planeeringusse.

Täiendavat infot avaliku arutelu kohta saab Kehtna 
Vallavalitsusest: kehtna@kehtna.ee, telefon 5348 0602. 

Kehtna Vallavalitsus sai Keskkonnainvesteeringute Keskusest 
Euroopa Liidu Ühtekuuluvusfondi vahenditest „Ühtekuuluvus-
poliitika fondide rakenduskava 2014–2020” prioriteetse suuna 
„Energiatõhusus” meetme „Efektiivne soojusenergia tootmine 
ja ülekanne” eesmärkide elluviimiseks ning tegevuse „Soojus-
majanduse arengukava koostamine” tulemuste saavutamiseks 
projektitoetuse.

Projekti raames valmib Järvakandi soojusmajan-
duse arengukava aastateks 2022-2032. Arengu-
kava koostatakse vastavalt „Soojusmajanduse 
arengukava koostamise toetamise tingimused“ 
RT I, 29.11.2017, 9 määrusele.

Planeeritavatest töödest 
Kehtna Männitukas

Loodetavasti on mõne aasta pärast Kehtna Män-
nitukast kujunenud uuendatud ning hooldatud 
liikumis- ja puhkeala, kuhu on huvi tulla nii 
suurtel kui ka väikestel Kehtna elanikel.

Üraskikahjustused puul. Foto: SEILY SÕGEL-RAID

Kehtna Vallavalitsuse MTÜ-de 
toetuste 2022. aasta 2. voor
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Traditsiooniks on saanud, et 
avatud talude päevad toimu-
vad juuli teises pooles. Siis 
on külastajatele avatud kõik 
registreerunud talud. Külas-
tada saab nii suuremaid farme 
kui ka väiksemaid talusid. 
Oma silmaga saab näha ja 
käega katsuda põnevaid loomi 
ja taimi. Tutvuda põllumajan-
dustehnikaga ja maitsta päris 
talutoitu. Toimuvad ekskur-
sioonid ja huvitavad töötoad. 
Iga talupidamine on selleks 
päevaks palju vaeva näinud 
ja töötanud välja oma päe-
vaprogrammi, kus näidatakse 
just oma talu eripära. 

Neil päevil on hea või-
malus näha, kuidas kasvab 
ehtne kodumaine toit, mida 
üldse kujutab endast üks tä-
napäevane talupidamine või 
põllumajandusettevõte ning 
kui mitmekesine on elu maal.

Kehtna vallast oli ennast 
avatud talude päevadele re-
gistreerinud viis talupidamist: 
Paluküla Mäe talu, Männiku 
piimalambad, Kaire Magus 
Maailm/Opi talu, Kehtna Mõis 
ja MTÜ Töömaja.

Loo autor külastas avatud 
talusid esimest korda, jõudes 
Kehtna vallas nelja talupida-
misse.

Pühapäeva hommikul istu-
sime tütrega autosse ja alus-
tasime sõitu. Esimene peatus 
oli Paluküla Mäe talus. Meid 
ootasid ees autosid täis parkla 
ja rõõmsameelne pererahvas, 
kes võttis järjest uusi külasta-
jaid vastu. Kõrvalhoones oli 
lastele mõeldud töötuba, kus 
juhendaja õpetas viltimisteh-
nikas endale meelepäraseid 
meeneid valmistama. 

Rohkelt uudistajaid võis 
leida alpakade aediku juures. 
Uudishimulikult, kuid veidi 

pelglikult jälgisid ka nemad 
oma suurte silmade ja naeruse 
näoga külastajaid, andes edasi 
palju head energiat. Rohkelt 
rõõmu pakkus lastele jäneste 
ja lindude toitmine. Kohapeal 
oli võimalik osta jäätist ja 
kosutavat sööki. Lehvitasime 
Paluküla Mäe talule ja meie 
sõit jätkus. 

Järgmine peatus oli Kaire 
Magus Maailm. Kes Kaire 
juures varem käinud, teab, 
et siit juba tühja kõhuga ära 
minna ei saa. Tegime ka meie 
väikese kohvipausi ja maius-
tasime pirukate ja kookidega 

ning ostsime ka koju kaasa. 
Kaire piruka- ja koogivalik oli 
nii suur ja rikkalik, et paljast 
vaatamisest võis tunda, kui-
das põsed paisuma hakkavad. 
Aida alla oli üles riputatud 
näitus ajaloolisest daamide 
aluspesust. 

Soovisime Kairele ja pere-
rahvale jõudu ning jätkasime 
oma teekonda. Mõni minut 
sõitu ja olimegi juba Kehtnas. 
Viitade järgi sõites jõudsime 
Kehtna Mõisa. Autost välja 
astudes tervitas meid rammus 
maaõhk, ei olnud kahtlust-
ki, et olime jõudnud farmi, 

kus ootasid meid ees lahke 
pererahvas ja kirjud lehmad. 
Väikeses aedikus jooksid ringi 
armsad küülikud. Ringilt tuli 
traktor, millega tehti lastele 
lõbusõitu. Maitsta sai värsket 
piima ja kaasa osta lihatooteid. 
Kohapeal küpsetati šašlõk-
ki. Lehmad jälgisid väljas 
toimuvat laudauste vahelt. 
Batuutide asemel olid toodud 
põhupallid, mis pakkusid las-
tele suurt lusti. 

Farmi eluga tutvunud, jät-
kus sõit suunaga kodu poole. 
Enne lõpp-peatust juhatas 
avatud talude päevade viit 
meid metsateele, mis viis 
MTÜ Töömaja valdustesse. 
Terve päev oli saatnud meid 
päike, aga perekond Võrkude 
juures saime juba kosutavat 
vihma. Aga see ei häirinud 
külastajaid sugugi - katuse alla 
oli kaetud uhke pagaritoodete 
laud. Peremees Villy unistus 
on avada kohvik. Külalistele 
tutvustati ja näidati majapi-
damist. 

Keskpäevasesse programmi 
mahtus veel põhjalik tutvustus 
tööst sõltuvusprobleemidega 
inimestega, kus igapäevase 
töö harjutamise käigus taas-
tatakse enesehinnang, treeni-
takse töö- ja suhtlemisoskusi 
ning luuakse üksteist toetav 
kogukond. 

Siin Ahekõnnu metsade 
vahel lõppes meie seiklusri-
kas avatud talude päev. Oli 
igatahes väga tore! Aitäh kõi-
kidele tublidele Kehtna valla 
toimekatele talupidajatele, 
kes te olite nõus avama oma 
uksed! Jõudu ja jaksu teile 
ning kohtume juba järgmisel 
aastal!

Katrin Anto,
Kehtna vallavolikogu esimees

Järvakandi rahval on põhjust 
rõõmustada uue tanklaope-
raatori üle, sest alates juulist 
toimetab Järvakandi tanklaga 
TERMINAL OIL.

Kinnistu ja seadmete omanik Tulihein 
OÜ alustas Järvakandis tegevusega 
1998 ning tankla avati detsembris 1999. 
Pikkade aastate jooksul on äri aetud nii 
müügipaviljoniga kui ka automaatjaama-
na, suutes jääda ellu vaid ühte tanklat 
omades.

Tänaseks on kogu seadmestik koos 
kinnistuga 20 aastaks välja renditud 
Tartu Terminal AS-ile ning nüüdsest on 
Järvakandi jaam nende keti nimekirja 
üks osa. Muutused tulevad suured - 
uus tankur, makseautomaat, teeäärne 
hinnapost, uus kujundus, lammutatakse 
vana müügipaviljon ja loomulikult ühed 
parimad hinnad Eestis, sest just see on 
Terminal Oili keti üks eesmärkidest.

Tulihein OÜ plaanide hulka kuuluvad 
vähemalt kahe kohaga moodsa selvepe-
sula ehitus tankla lähedusse ning Cinema 
Cafe hoone suuremahuline juurdeehitus 
kohvikuhoone lääne- ja lõunaküljele.

Mait Järvik,
Tulihein OÜ juhatuse liige

 

Mullused Eesti künnimeistrid 
Priit Puuorg ja Kaspar Järvala 
esindavad Eestit künni MM-il 
Iirimaal 21.-22. septembril. Ette-
valmistusaega napib, sest tehnikat 
ette valmistada ja harjutada tuleb 
mõlemal mehel põhitöö kõrvalt. 

Kasparil on aastaid omaehitatud 
künnitraktor, kuid Priit on varase-
matel aastatel saanud eri firmadelt 
võistluste ajaks laenata traktoreid. 
Nüüd on Kaspar ostnud ka Priidu 
jaoks ühe vana traktori. Pole päris 
kindel, kas jõuab selle septemb-
riks remontida-uuendada. Teise 
variandina vajaks Priit soovitavalt 
100 hj New Hollandi traktorit.

Et kaks ühe valla meest on 
korraga maailmameistrivõistlustel 
kündmas, pole juba 17 aastat juh-
tunud. Torma valla künnimehed 
Raido Kunila ja Mait Pajo on 
koos käinud MM-il kuuel aastal 
(1993., 1994., 1995., 1999., 2003. 
ja 2005. aastal).

Kaspar Järvala tegi künnivõist-
lustega tutvust 1993. aastal. Ta on 
tulnud kolmel korral noortemeist-
riks ja kahel aastal (2010 ja 2021) 
oli parim tavaatrade meistrite 
klassis. Priit osales esimest korda 
Eesti künnivõistlustel Kehtna 
MTK õpilasena noorteklassis 
2006. aastal. 2008. aastal tuli 
ta noortemeistriks, mis andis 
õiguse järgmisel aastal võistelda 
meistrite klassis. Alates 2011. 
aastast kündis Priit pöördatrade 
meistrite klassis, kus aastaid oli 
parim Jüri Lai Järvamaalt. (Nii 
Raido Kunila kui ka Jüri Lai on 
14-kordsed Eesti künnimeistrid.) 
Juulis ilmus meedias Kaspar 
Järvala künniklubi üleskutse toe-

tada künnimeeste sõitu MM-ile. 
Üleskutse jõudis ka kõigi Kehtna 
vallavolikogu liikmete postkasti.

2014. aastal oli Kaspar Järvala 
künniklubi asutamine üks samm, 
et jõuda välisvõistlustele kogemu-
si saama ja taset tõstma. Kaspar 
Järvala ja Priit Puuorg on osale-
nud edukalt viiel aastal Venemaa 
lahtistel künnivõistlustel, kus Priit 
saavutas 2015. aastal kolmanda 
koha ja Kaspar järgnevatel aasta-
tel esimese ja teise koha. Nendel 
võistlustel, nagu ka kolmel korral 
Euroopa künnivõistlustel, käisid 
mehed oma kulu ja kirjadega ning 
enda otsitud toetajate abiga. 

“Sõidame Iirimaale oma reka 
ja trakoritega kohe pärast Eesti 
võistlusi. Auto- ja laevasõiduks 
sinna kulub neli päeva. Kütuse- ja 
muud kulud on tohutult kasvanud, 
iga toetus kulub marjaks ära,” 
selgitas Kaspar Järvala. Ka sel 
aastal on kündjate sõidu organi-
seerimine ja toetajate otsimine 
jäänud suures osas kahe mehe 
enda peale. Kaspar on varem osa-
lenud maailmameistrivõistlustel 
kolmel aastal. Priidule on Iirimaa 
võistlus esimene.

Kuna Kehtnas on vahetunud 
vallavanem ja ametikooli direktor, 
kes pole kursis Kehtna künni-
meeste ajalooga, kutsub Kaspar 
Järvala künniklubi nii neid kui ka 
teisi huvilisi septembris enne sõi-
tu Eesti künnivõistlustele Kehtna 
künnikivi juurde, et näidata oma 
traktoreid ja atru ning tutvustada 
tegevust ja tulevikuplaane.

Heino Laiapea, 
Kaspar Järvala künniklubi

Avatud talude päevad Kehtna vallas Järvakandi saab  
uuenenud tankla

Kaspar Järvala ja Priit Puuorg 
teel künni MM-ile

Hepa avas Kehtnas uue tankla
Uus tankla asub Kehtna keskusest veidi eemal, Tallinna – Rapla – Türi 
maantee ääres.  Ka varem asus samas kohas Hepa tankla, aga siis oli 
seal vaid väike müügiputka. Nüüd on tegemist avara ruumiga, kus 
muude mugavuste kõrval ei puudu ka võimalus oma nutitelefoni 
kontaktivabalt laadida. 

Foto: AARE HINDREMÄE

Kirke Anto avatud talude päeval Kehtna Mõisa OÜs.
Foto: KATRIN ANTO
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Nädal algas laupäeval Rapla 
kalmistu külastusega, kus 
küünlad asetati kõikide Kae-
repere eluolusse panustanud 
lahkunute kalmudele. Pärast 
seda suundusime kaunimatesse 
koduaedadesse, oma väravad 
olid meile avanud üheksa aeda 
ning külastajaid oli rekordiliselt 
palju. Õhtu lõpuks jõuti Helgi 
Sussi koduaeda, kus oli kaetud 
kohvilaud ning nautida sai 
monoetendust.

Pühapäev oli noorte päralt, 
kui joonistati kriitidega kerg-
liiklusteel, vaadati seltsimajas 
teatrietendusi ning õhtuks 

jõudsid noored koolimajja dis-
kole. Samal ajal said vanemad ja 
teised huvilised viibida lasteaias 
kleitide näituse avamisel. Oma 
siidkleite tutvustas Liisimari 
Randjärv ja vintage-stiilis kleiti-
de koguga oli rahvast rõõmusta-
mas kooli õpetaja Tiina Tunnel.

Esmaspäev oli pühendatud 
Tenno Teetsile, meie kandi 
suurkujule. Tema kivi ees mä-
lestati teda ja pärast seda mindi 
seltsimajja Tenno tegemisi 
meenutama. 

Teisipäev tõi Kaereperre 
suurel hulgal inimesi, kes olid 
tulnud Kaerepere juurtega Vaiko 

Eplikut kuulama. Kontsert oli 
külastajatele prii ja kohvikus 
osutusid toidud nii maitsvaks, 
et kõhutäide sai otsa juba enne 
vaheaega. Sellest polnud hullu, 
sest rahvas saigi aega hästi 
kasutada seltsimajas avatud 
kohalike käsitööliste näitusega 
tutvumiseks. Kohale oli tulnud 
mitusada inimest ja kõik nau-
tisid sooja suveõhtut hubases 
pargis.

Kolmapäev oli spordipäev 
Õhtul said lapsed, pered ja 
edasijõudnud orienteeruda ning 
kettagolfi huvilised kohalikul 
rajal spordimaja ümbruses 
võistelda. 

Neljapäeval tähistati eakate 
klubi Koduläte 55. sünnipäe-
va. Kaetud oli uhke peolaud 
ning üllatusesineja oli kõigile 
teada-tuntud Reet Linna. Päev 
lõppes huvilistele siidsalli 
maalimise töötoas lasteaias, 
kus juhendaja oli Liisimari 
Randjärv. 

Reedene päev kulus enamjaolt 

ettevalmistusteks laupäevaseks 
suurejooneliseks tähistamiseks. 
Õhtul said need, kes kuskil 
töödega hõivatud ei olnud, 
näha näitetrupi Anderaasuke 
etendust „Isamaa pääsukesed“. 
Seltsimaja saal oli külalisi nii 
täis, et toole tuli juurde tuua. 

Suur kauaoodatud peopäev 
algas traditsiooniks saanud 
vanaaegse kastiauto tiirutami-
sega aleviku vahel. Auto ise 
oli vaatamisväärsus, aga lisaks 
kostsid kaugele puhkpillipoiste 
legendaarsed lood ning päevaju-
hi Allar Lälli tervitussõnad iga 
kortermaja ees. 

Päev avati lipu heiskamisega 
seltsimaja ees ning pärast seda 
suunduti staadionile, kus külas-
tajaid ootasid igatsorti põnevad 
tegevused. Olid spordivõistlu-
sed eri vanuses külastajatele, 
kohale olid kutsutud Kaerepere 
piirkonnaga seotud väiketoot-
jad-kauplejad, avatud oli eakate 
kohvik seltsimaja ees, õpetajate 
kohvik koolimaja sisehoovis 
ning mälukohvik „Elu dement-
susega“ staadionil. Pikemalt 
hoolitsesid kõhutäitmise eest 
mitmesuguste hõrgutistega 
Naiskodukaitse Kaerepere piir-
kond, Servistor, J&M Kivid ja 
SushiMushi. 

Päeval esinesid kooli rah-
vatantsulapsed, õpilastest 
lauljad-tantsijad ning kand-
lemängijad, samuti said oma 
osavust näidata Kadi võimlejad 
ning eakate tantsurühm Kodu-
läte. Külastajatele avasid oma 
uksed kohalikud asutused, nagu 
Crystal Distillery (endised Valtu 
Veini ruumid), kus sai toodangut 
degusteerida ja kaasa osta. 
Huvilistele tehti ringkäik las-
teaias ja spordimajas ning anti 
ülevaade majade võimalustest.

Lastele oli üles pandud kolm 
batuuti, millest kõige populaar-
semaks osutus batuut nimega 
„Rajalt maha“. Ka kettidega ka-

russell rõõmustas nii suuremaid 
kui ka väiksemaid. Nooremad 
lapsed said Ebe Luigega meis-
terdada endale maske või kui 
keegi oli koos emaga tulnud, siis 
valmisid uhked ajalehepaberist 
tehtud kübarad. 

Pärast lõunat saabus staadioni 
kõrval asuvate puude alla kaks 
imearmast poni, kellega said 
huvilised ratsutada. Kõik tege-
vused lastele olid tasuta ja seda 
võimaldasid taas meie lahked 
sponsorid. Nii noored kui ka 
vanad said end lasta kaunistada 
Sille ja Hege näomaalingutega 
ning ka hennamaalingute telk 
oli populaarne.

Seltsimaja ees puudesalu all, 
kus ponid oma tiire tegid, oli 
üles seatud juba viis aastat 
tagasi menukaks kujunenud 
lebola. Puude vahel olid võrk-
kiiged ning hubasuse lisamiseks 
lugematul hulgal valguskette. 
Heinarullidel ja -pakkidel sai 
varjus istet võtta.

Spordimaja parklas oli avatud 
kohalike meeste autospordi-
tehnika näitus ning vaadata 
sai BMW klubi väljapanekut. 
Kõrval olid Kehtna vabatahtli-
kud päästjad, kes tegid puust ja 
punaseks koduse tuleohutuse. 
Sai proovida suitsusukeldumist 
telgis ja pannil põlema läinud õli 
kustutada. Kogu päeva jooksul 
oli võimalik staabi telgist soeta-
da õnneloosi. 

Kontsertkava teine etendus 

algas õhtul, kui peopaik oli 
rahvast mõnusalt täis, esinesid 
kohalikud rahvatantsijad Valtu 
naisrahvatantsurühm ja Eks Me 
Näe. Üheks õhtuks oli taas kok-
ku tulnud Valtu kammerkoor. 

Esimest korda andis MTÜ 
välja tiitli Kaerepere Kangelane 
2022. Selle sai auväärne koda-
nik Helgi Sussi, kes on pikki 
aastaid panustanud Kaerepere ja 
kogu selle piirkonna arengusse 
vabatahtlikuna lugematul hulgal 
energiat, harides rahvast nii 
kultuurselt kui ka vaimselt. 
Helgil on fenomenaalne innu-
kus, teotahe, sära silmis. Ta 
on eeskuju meile kõigile! Pidu 
jätkus Olga Soku kõhutantsuga. 

Õhtust tantsulusti pakkus rah-
vale legendaarne bänd Brandy. 
Settide vaheaegadel süüdati 
lõke, esineti mustlastantsuga 
ja ülivinge tuleetenduse andis 
siinset päritolu Olavi Laurimaa.

Kel staadionipeost väheks 
jäi, sai töökojamäel endises 
viljalaos toimunud laopeol BIIT 
reivida varajaste hommikutun-
dideni.

Sügav kummardus ja südam-
lik tänu kõigile, kes sellesse 
vingesse nädalasse oma aega ja 
energiat panustasid – nii korral-
dajatele kui ka osalejatele! Pidu 
ei oleks saanud üldse toimuda, 
kui poleks olnud nii heldeid 
kohalikke sponsoreid! Kohtume 
taas viie aasta pärast!

MTÜ Arendusselts Koduaseme

Kaerepere kodukandinädal

Vaiko Eplik Kaerepere kontserdiõhtul 9. augustil. 

Valtu naisrühm seltskondliku rammuvõistluse Stardiabi rajal. Foto: TOIVO MATKEVICIUS

Kodukandinädala suuremad toetajad:
Miniteam OÜ, Hüdrokülv OÜ, Baltic Bark, 

Aramet OÜ, Välja Puhkemaja, Seersant M&A OÜ, 
Montech OÜ, Rapla Rehvikeskus OÜ.

Fotod: TOIVO MATKEVICIUSKodukandipäev Kaerepere 610 piduõhtu. Esineb ansambel Brandy.

6.–13. augustini oli Kaereperes kodukandinädal. 
Korraldas kohalik MTÜ Arendusselts Koduaseme 
ning sündmuse õnnestumisse panustasid seltsi-
maja, kool, raamatukogu, lasteaed, noortetuba, 
eakate klubi Koduläte, näitetrupp Anderaasuke 
ja väga palju aktiivseid Kaerepere piirkonna 
endisi ja praeguseid elanikke.
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Seeniormeesteklubide XI 
vabariiklikul kokkutulekul 
Haaberstis läks Kehtna valla 
meestel hästi.

10. augusti hommik tervitas meid 
kõiki ilusa päikselise ilmaga, mida 
korraldajad olid palunud tellida juba 
alates aprillist.

Kokkutulekul osalesid üheksa klubi 
liikmed, kaugemalt Saaremaa ja Tartu, 
lähemad Viljandi ja Haapsalu, meie 
ja Tallinna linnaosade klubid, kokku 
umbes 120 inimest.

Kohalejõudnuid kostitati hommi-
kukohvi ja maja ekskursiooniga. 
Endisest lasteaiast on ümberehituse 
ja renoveerimisega saanud moodne 
päevakeskus, kus käib igas eas inimes-
te vilgas tegevus: sport, isetegevus, 
käsitöö, laste tugikeskus. Töötajaid 
on 23, ringide põhitegutsemise ajal 
rohkem. Kadedaks tegi, et Haabersti 
seeniormeestel on kasutada kooskäi-
miseks ruum ja kapid-vitriinid asjade 
hoidmiseks.

Järgnes rongkäik ümber tiigi, mida 
ergutasid elagu hüüdvad pealtvaatajad 
ja mis lõppes ühispildistamisega. Järg-
nes lipu heiskamine seekord ühislaulu 
„Jää vabaks, Eesti meri“ saatel.

Ürituse avamiseks said sõna Riigi-
kogu liige Marek Jürgenson ja Haa-
bersti linnaosa vanem Oleg Siljanov. 
Vabaajakeskuse juhataja Ruth Ojatalu 
tutvustas asutust ja Haabersti linnaosa. 
Siis kõlasid ühiselt „Kevadlaul” ja 
„Nooruse laul”.

Seejärel läks lahti sportimine päeva-
keskuse õuel kuuel alal. Õhtuks olid 
tulemused käes: Mölkky-mängus tuli 
Rein Parik 3. kohale, võistkondlikult 

samuti 3. koht. Korvpalli vabavisetes 
saavutas Enn Viitkar 2. koha, võist-
kond samuti 2. koha. Petangis saavutas 
Rein Parik 3. koha, Jaan Sulg 1. ja 
Kalju Kalda 1. koha. Kehtna oli mees-
konnana parim – 1. koht. Discgolfis 
sai Ants Lindre 2. koha; Kalju Kaldal 
ja sõbral Nõmme meesteklubist, Paul 
Kustal, olid võrdsed maksimaalsed 
punktid. Taiwani puumuna värava-
mängus ja saapaviskes jätsime punktid 
teistele, peame veel harjutama. 

Aga selle eest sobisid mälumängu 
küsimused meie võistkonnale (Enn 
Viitkar, Ants Lindre, Kalju Kalda) 
kõige paremini. Haapsalule ja Tartu 
teisele võistkonnale jäid teise koha 
punktid ja Nõmme meestele kolmanda 
omad.

Spordi lõppedes pakuti lõunat ja 
algas kultuuriprogramm: oli või-
malus nautida naiste tantsuilu ja 
akordioniklubi Amulett rahvalikke 

pillilugusid. Võistluste kohtunikeks, 
toitlustajateks ja muu korraldusabi oli 
palutud päevakeskuse naisperelt, seega 
sai mõni mees ka ansambli saatel 
tantsu keerutada.

Lasksime koosviibijatel kuulata ka 
Seakõrva Ordu tunnuslaulu, mille idee 
autor oli Kait Kaeval, sõnade autor, 
meloodia valija ja asja organiseerija 
Kalju Laiapea, laulis Gunnar Kure, 
kitarril saatis ja salvestas Helmut Hark.

Seakõrva Ordu ühel liikmel oli sellel 
päeval ka sünnipäev, soovisime õnne, 
tegime pildi ja hakkasime koju tagasi 
sõitma. 

Päev läks hästi korda tänu Kehtna 
Vallavalitsusele, kes hüvitas transpor-
dikulud. Täname Siva Autot ja bussi-
juht Railit, kes sujuva sõidu tagasid. 
Suur tänu Kehtna  seeniormeesteklubi 
liikmetele, kes mõõduvõtmistes osale-
sid ja ka kaaslasi toetasid.

Ain Klandorf, ordu president

Kodukandinädala Kaerepere 610 
sündmuste seas oli ka Valtu pensionä-
ride klubi Koduläte juubelipidu.

 1967. aasta heinakuul sündis 
kolhoosiklubi juures huviklubi, mis 
tegutseb tänaseni. 55 aasta jooksul on 
klubis kaasa löönud naised-mehed, 
kellel on koduste toimetuste kõrval 
jätkunud tahet laulda, pilli mängida, 
näitelaval üles astuda, Memme-Taadi 
pidu korraldada, soovi näha, mida 
tehakse kodukohas, Eestimaa linnades, 
külades, muuseumides, teatrimajades. 

Iga kuu saadakse kokku Valtu selt-
simajas või mõnel külaplatsil, et õn-
nitleda kaaslasi, mälestada lahkunuid, 
vaadata näitusi, lahendada viktoriine, 
kuulata külalisi. Suvised ekskursioo-
nid on alati olnud huvitavad.

 Meie juubelipeol 11. augustil 
2022 olid külalisteks Reet Linna ja 

Are Jaama. Üllatuskülalisena tuli 
tantsunumbritega lavale Kati Elvelt. 
Südamlik tänu kontserdi eest esinejaile 
ja Valtu Seltsimajale!

 Rikkalikult kaetud peolauas lustis 
35 eakat ja mõned tervitusi toonud 
külalised. Kroonikaid sirvides mee-
nutasime majandi aegu, laulsime 
ühislaule, vaatasime kaunist käsitöö-
näitust. Mälestasime meie klubi endisi 
liikmeid. 

 Meenutamaks meie pensionäride 
klubi sisukaid aastaid, oli valmis 
saanud väike 12-leheküljeline trükis 
“Koduläte kirjasõnas ja pildis”, mille 
väljaandmist toetas Kultuurkapital.

Meeldiva peopäeva lõpetuseks tegi-
me ühispildi.

 Uute kohtumisteni!

Helgi Sussi

Saunaküla XI külapäev 
oli 30. juulil Valtu 
jahimaja-külakeskuse 
õuel.

Avamisel heisati külalipp. Raul 
Piirioja on külavanemana toi-
metanud 22 aastat ja nüüd andis 
abivallavanem Katrin Velleste 
tiitli üle Raivo Rebasele. Edu 
uuele külavanemale!

Päevajuhid Allar Läll ja Tõnis 
Roosimaa pakkusid erinevaid 
mänge ja tegevusi. Vibulaskmist 
korraldas Eve Kivilo, õhupüssi 
laskmist Fjodor Bortnikov ning 
huvilisi jagus. Peolaud sai ühi-
selt väga maitsvalt kaetud. Tänu 
grillmeistritele Lossitamme 
talust! Mahlaka lavapala esitas 
näitering Anderaasuke. 

 Tore oli nautida rahva- ja 
linetantsijaid. Päeva vältel oli 
avatud õnneloos, saadud tulu 
annetati tulevaste ürituste kor-
raldamiseks. Jahimajas olid 
vaatamiseks Lui Pikkovi ja 

Marilill Roosimaa kaunid kuns-
timaalid. Tantsida sai ansambli 
Kass saatel.

 Külapäeva õnnestumist 
toetas Kohaliku Omaalgatuse 

Programm. Täname külarahvast 
ja kõiki osalejaid ning vabataht-
likke panustajaid! Kokku oli 
tulnud üle 100 inimese.

Külaelanik Luule Bortnikova

Saunaküla XI külapäev

Kokkutulnud katsid ise laua kaasavõetud hea-paremaga. Esiplaanil päevajuhid Tõnis Roosimaa ja Allar 
Läll.          Foto: TOIVO MATKEVICIUS

Saunaküla külapäeval andis 22 aastat külavanemana toimetanud 
Raul Piirioja (paremal) teatepulga edasi Raivo Rebasele.

Seakõrva Ordu käis 
seeniorklubide kokkutulekul

Meesseeniorid Ants Lindre, Enn Viitkar ja Kalju Kalda saavutasid mälumängus 
võistkondliku esikoha.                                                                                  Foto: AARE HINDREMÄEKODULÄTE 55

Helgi Sussi tutvustab juubelipeol klubi liikmetele uhiuut trükist.
 Foto: TOIVO MATKEVICIUS
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Järvakandi Päevade 
taaselustatud traditsiooni 
raames toimus ka sel aastal 
kodukohvikute päev. Koh-
vikutele oli see neljas kord 
rahvale oma uksed avada. 
Suve algul tundus, et kaasa-
tulijaid napib, aga augusti 
esimesel nädalal hakkas 
kohvikuid juba aktiivsemalt 
liituma. 

Kokku osales lausa üheksa eriilmelist 
kohvikut, mis on ka kõigi aegade re-
kord (kohvik Päti Pagar, Väike Virsik, 
Järvakandi Nelipühikoguduse kohvik 
Sela, Mündi maja kohvik, Käopesa 
kodukohvik, kohvik Tuulest Viidud, 
Hansu talu Sirje pirukakohvik, Tiina 
Tuultevalla supikohvik ning Järvakandi 
Mõisa Küüni kohvik).  

Rita Rüsse-Kaldaru Nelipühiko-
guduse ja Mündi maja kohvikud on 
osalenud neli aastat järjest. Mõlemad 
on pakkunud alati ka lisaväärtust. 
Koguduse kohvik on kostitanud külalisi 
kontsertelamusega. Sel korral oli kohal 
Laikrete perebänd, kelle muusikat ko-
gunes nautima hea hulk rahvast. Selles 
kohvikus sõin mina näiteks esimest 
korda elus maitsvat oblikasuppi. Laud 
oli kaetud külluslikult ka koogikeste 
ning muu hea ja paremaga. Veel on 
see kohvik eriline selle poolest, et tänu 
kohvikus pakutava eest on olnud alati 
vabatahtlik annetus. 

Mündi maja pererahvas on kunstihin-
gega ja sealt leiab iga kord eest mõne 
näituse või võimaluse loominguliseks 
tegevuseks. Seekord oli avatud näitus 
„Tavaliste taimede tarkus“.

On juba traditsiooniks saanud, et 
kõik osalevad kohvikud saavad ürituse 
korraldajalt (Järvakandi Kultuurihall) 
osalemise eest igal aastal väikese 
kingituse. Sel aastal kingiti uutele 
tulijatele püsilill topeltõieline liilia 
ning „veteran“kohvikutele (imelise 
järjepidevuse eest) ripptoolid, kus on 
mõnus pärast rasket kodukohvikute 
päeva korraldamist puhata ning uueks 
aastaks mõtteid koguda. Samuti sai iga 
kohvikumeeskond tänukirja, sest tõsi 
on see, et see on kogukonna üritus ja 
ilma usinate ning aktiivsete inimesteta 
seda ei sünniks.

Triinu Soikmets Mündi maja kohvi-
kust kirjutas tagasisideks sellest päe-
vast nii: „Tänavu oli kõige suuremaks 
ja südantsoojendavamaks üllatuseks 
kultuurihallipoolne tänukiri ühe mu 
lemmikkirjaniku, Henrik Ibseni tsi-
taadiga: „Kogukond on nagu laev, 
kus igaüks peaks olema valmis tüüri 
haarama.“ Kingiks saadud triibulises 
ripptoolis on õunapuu all igati sobiv 
selle lause üle mõtiskleda.“

Järvakandi Mõisa Küün on osalenud 
kahel korral. Nad on küll oma asukoha 
poolest naabervallast, kuid nimi ühen-
dab meid ja kui on aktiivne kogukond, 
siis on tore kaasata ka sõpru natuke 
kaugemalt kui Järvakandist. 

Perenaine Ülle Seervald kirjutas nii: 

“Korraldajana jäin väga rahule. Kõik 
sujus ootuspäraselt. Minu kõrval on 
tublid ja hakkajad naabrid, sõbrad, 
tuttavad. Loomulikult mu enda pisike 
pere. Kõik andsid omalt poolt panuse 
ja seda armastusega. Erilised tänud 
Janne Paasmale, kes aitas mul selle 
ürituse luua. Kui järgmine aasta uuesti 
kaasa lööme ja tuleb sama kuum 
augustikuu suvi, siis kutsun kohale 
suure jäätiseauto. 

Tagasiside külastajatelt: nii pisikeses 
ja tundmatus kohas elavad nii tegusad 
inimesed, kes pakatavad ideedest ja 
kes teevad oma kätega nii huvitavaid 
tooteid. Nad tundsid soojust ja lahkust 
ja seda, et neid oli tõesti oodatud. Ma 
olen siiralt ja südamest õnnelik! 

Meie tugev meeskond: Janne Paasma 
- õnneloos ja magusad tooted, jänkuke-
sed paitamiseks. Metsakohvik - soojad 
toidud ja vahvlid. Alic - naabrinaise 
hoidised, hanemunatooted jpm. Mare 
- kohalik mesi. Salle - küla kuulsaim 
seenepirukas jpm. Enekun OÜ - loo-
dustooted, käsitöö. Ingrid Raudsepp 
ja Kristi Preimann - keraamika. Gerly 
Algpeus ja Kirke - näomaalingud ja 
pintslivõlur. Muusikud Külliki Malken 
ja Veiko Siniroht. Stella - hobusega 
Aktrissa ja kepp-hobused. Jaanus - 
vanavara.“ 

Esmakordselt osales Tiina Kalde ko-
dukohvikuga Tuultevalla supikohvik. 
Õdusas maamajas võttis meid vastu 
marionettnukkude teater ja erinevatest 
suppidest koostatud menüü. 

Perenaise muljed: „Algse idee osa-
leda sain FB kuulutuselt, et toimub 
kodukohvikute päev. Väike kahtlus küll 
oli, kuna asume alevist natuke kaugel, 
kuid otsustasime siiski osaleda. Supi-
kohviku idee tuli sellest, et küpsetajaid 
on kindlasti palju. Külastajate arvates 
oli algul natuke naljakas, et suppi tuli 
süüa purgist, kuid kuna taaskasutus on 

moes, harjusid selle ideega peagi kõik. 
„Draakonipesa“ teatri ja Harri Vasara 

nukud organiseeris õuele minu õde, 
kuna ta ise tegeleb nendega. Päev oli 
täis kiirustamist ja toimetamist. Saime 
selgeks ka kitsaskohad (paar abikätt 
puudu). Ilm oli superluks! Võib-olla 
ehk natuke liiga palav, kuid olen 
siiski ilmataadile tänulik. Aitäh pojale, 
tütrele, tädile ning teistele abilistele! 
Suur tänu kõikidele meie supikohviku 
külastajatele, tänu kellele see asi teoks 
sai! “ 

Kohe supikohviku kõrval ootas 
külastajaid aga Hansu talu Sirje pi-
rukakohvik. See kahe naaberkohviku 
kooslus oli  tulijatele väga mugav. 
Kella kolmeks, kui läksime perenaist 
tänama, oli laud juba pirukatest tühi! 
Meil õnnestus proovida suussulavat 
porgandipirukat ja imelisi pavlova 
koogikesi. 

Perenaise Sirje kogemus kohviku-
päevast on järgmine: „Korraldus oli 
väga hea. Reklaam, mis sai panna iga 
kohviku jaoks, aitas ilmselt ka meil 
müüa. Mina jäin väga rahule! Uskuma-
tult palju osteti kaasa ja söödi kohapeal. 
Minu pirukad said väga palju kiita! 
Küsiti nt ka porgandipiruka retsepti, 
kuna see olevat tõeliselt maitsev olnud. 
Ma ei osanud arvatagi, et minu kohvik 
nii menukaks osutub! Oleks võinud 
poole rohkem pirukaid ja kooke teha!“ 

Kohvik Tuulest Viidud avas oma 
uksed esmakordselt. Perenaine oli algul 
pisut murelik, et kus teised kohvikud 
asuvad ja kas rahvas üldse viitsib 
nii kaugele tulla, kuid hirm ja mure 
hajusid kiiresti, kui esimesed külastajad 
saabuma hakkasid. Pererahval oli 
külalistele palju pakkuda, toimusid ka 
erinevad töötoad. 

Perenaine Maarja Lega kirjutas 
oma kogemusest nii: „Nagu teada, 
levivad kuuldused headest asjadest 

Järvakandis kiiresti. Lilleõis näpus 
saabusid esimestena naabrid, et võtta 
palaval suvepäeval jahutuseks üks 
jäätis. Eriline nõudlus tekkis maits-
va seenepiruka järele, mistõttu tuli 
seda korduvalt juurde toota. Lisaks 
maitseelamuste saamisele tuldi isegi 
välisriigist kohale, et omandada uusi 
kudumisalaseid teadmisi. Lapsed said 
endale kaasa valmistada seebi, et edas-
pidi saaks alati enne sööma hakkamist 
isetehtud seebiga käed puhtaks pesta. 
Oldi tänulikud, et jagati ja saadi infot 
tuulepargi arendusest Järvakandi külje 
all. Kui teha midagi esimest korda, 
siis ei tea kunagi, kuidas ettevõtmine 
õnnestub.“ 

Käopesa kodukohvik tegi juba enne 
üritust reklaami oma maitsvatele 
hamburgeritele ning see meelitaski 
kohale palju burgerisõpru. Kui läksime 
koos fotograaf Heivi Äärmaga kultuu-
rihalli tänukirja üle andma, oli rahvast 
koduhoovis nii palju, et kokkasid ei 
õnnestunudki ühispildi jaoks poseerima 
saada. Grillid aurasid ja meeskond nägi 
vaeva, et sööjate nõudlust rahuldada. 
Selles kohvikus on ühendatud eri põlv-
kondade omavaheline koostöö. Vanem 
põlvkond sõnas, et nemad annavad 
vaid koha ning edasi tegutsevad juba 
noored. Nii on see siin koduõuel olnud 
juba kaks korda. 

Maja perenaine Riina Kägi võttis 
päeva kokku nii: „Kodukohvikute 
traditsioon on tore. Nii palju inimesi 
liigub sel päeval alevis ringi. Meie 
üllatus oli suur, kui juba pool tundi 
enne avamist olid esimesed uudistajad 
kohal ja nii kuni lõpuni välja! Eks oleks 
rohkemgi, kuid kõik potid-pannid said 
tühjaks ning kohalikest poekettidest ka 
burksisaiad otsa. Jagajale jäävad ikka 
tühjad pihud. Nii ka meile! Kuid me ei 
lasknud tujul sellest langeda.“ 

Kodukohvik Väike Virsik osales 

samuti teist korda. Seekord oli kohvik 
teadlikult kolinud teisele poole maja, 
et natukenegi kuuma ja päikese eest 
ennast ja külastajaid kaitsta. Ka seal 
oli huvilisi palju. Suurde koduaeda oli 
puude varju üles sätitud võrkkiikede ja 
istumise puhkeala. Kui oleks rohkem 
aega olnud, oleks isegi seda mugavust 
nautinud! 

Nende menüü oli ka natuke erilisem - 
pakuti nii toorkooke kui ka gluteeni- ja 
suhkruvabu maiustusi. Perenaine Me-
rike Järvik-Uiboaed ja tema meeskond 
võtsid meid lahke naeratusega vastu 
ning kui kliendid teenindatud, saime 
ka pererahvast tänada.

Kodukohvikute päeval avas esma-
kordselt oma uksed ka Järvakandi 
rahvale juba tuttavamaks saanud 
Töömaja vanas vallamajas. Kohviku 
nimeks sai Päti Pagar. See maja on täis 
põnevat ajalugu ja nii oli lisaväärtusena 
üleval ka näitus ning sai kuulata Asta 
Paeste uurimust, mis hõlmas Töömaja 
eelnevat ajalugu vallamajana. Tehti ka 
ringkäike majas ning tutvustati tulevi-
kuplaane, mis edaspidi uues ja värskes 
Töömajas toimuma hakkab. Rõõm oli 
näha, et pererahval silmad särasid ja et 
maja on saanud uue hingamise.

Maarja ja Villy Võrgu tagasiside on 
järgmine: „Rõõmustas see, et inimeste 
huvi meie tegemiste vastu osutus 
väga suureks. Juba hommik algas 
meeleolukalt. Kui Päti Pagari leivad 
alles teel olid, siis kohalikud prouad 
sättisid ennast juba järjekorda. Suur 
abi oli meeskonnast, kes samal ajal, 
kui meie Villyga 2. korrusel tulevase 
majutusteenuse tuuri tegime ja Töö-
maja plaanidest rääkisime, all kohvikus 
toimetasid. Leiva, saiakeste ja just sel-
leks ürituseks tehtud klaasikoogi menu 
andis innustust pagarikoja projektiga 
edasiminekuks. Kohvikus valitses väga 
tore atmosfäär. Kohale oli tulnud igas 
vanuses nii kohalikke kui ka kaugemalt 
saabunud inimesi. 

Samuti õnnestus ja tõi kohalike seas 
elevust Asta Paeste koostatud Tallinna 
mnt 17 ajalooliste fotode näitus, kus 
nii mõnigi ennast pildilt leidis või 
möödunud värvikaid aegu meenutas. 
Näitusega seoses soovime tänada ka 
Aili Rassmanni ja Sigrid Algret, kes 
oma erakogudest pilte tõid, ning Triinu 
Soikmetsa, kes need kaunilt üles sättis. 

Lõpetuseks - kiidame iga Päti Pagari 
külastajat, keda oli ligi 200 inimest! 
Vaatamata sellele, et maja ei ole veel 
täiesti valmis, nägime Järvakandi 
rahva positiivset huvi ja ootust selle 
valmimiseks. Järgmiste kohtumisteni, 
mida ilmselt ei pea aasta aega ootama!“ 

Ürituse ellukutsujana on minu ar-
vates kõige olulisem see kogemus, 
mis kohvikupidajale jääb. See tunne 
annab indu taas osaleda ning külalistelt 
saadud energia ning tagasiside kannab 
pererahvast veel kaua.

Koos nende julgete tegijatega saab 
traditsioon jätkuda. Järgmisel aastal 
tähistame väikest juubelit - kodukoh-
vikute päev tuleb juba viiendat korda! 
Suur kummardus tegijatele ja tulijatele!

Järvakandi Kultuurihalli juhataja
Katrin Jair

Kodukohvikute Päev Järvakandis

Päti Pagari kohviku korraldaja perekond Võrk ja Järvakandi Kultuurihalli juhataja Katrin Jair tänukirja üle andmas. 
Foto: HEIVI ÄÄRMA
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2021. aasta oktoobris vastu 
võetud lisaeelarvega eraldati 
raha OÜ-le Kehtna Vesi, mille 
eesmärk oli rajada osaline vee-
torustik Eidapere Jaama tänava 
piirkonnas.

Kuigi perioodil 2013-2018 on 
Eidapere ühisveevärgi (ÜVK) 
süsteemi rekonstrueeritud ja 
oluliselt laiendatud ligi miljoni 
euro väärtuses, ei ulatunud 
vee- ja kanalisatsioonitorustik 
aleviku Jaama tänava piirkonda. 
Kuna olemasolevatest kaevu-
dest saadava joogivee kvaliteet 
oli halb, lootsid piirkonna ela-
nikud, et lahendus saabub uue 
ÜVK torustikuga. 

Kahjuks varasemad projektid 
seda probleemi ei lahendanud 
ja see põhjustas rahulolematust 
varem tehtud valikute osas ning 

elanikud nõudsid selgust, miks 
Jaama tänava piirkonda uus 
veetorustik ei ulatu. Varem ei 
peetud ÜVK arengukava kinni-
tamisel vajalikuks Jaama tänava 
piirkonna katmist ÜVK-ga.

Pärast raha eraldamist alustati 
projekteerimisega. Projekteeriti 
ainult veetorustik, kanalisat-
sioonitorustiku eeldatava suure 
maksumuse tõttu selle pro-
jekteerimisest ja ehitamisest 
loobuti. Torustiku rajamiseks 
puudus investeeringutoetuse 
saamise võimalus, kuna väi-
kestele vee-ettevõtetele nagu 
Kehtna Vesi enam keskkonna-
programmist toetust ei anta.

Tänaseks on Kehtna Vesi raja-
nud horisontaalpuurimise mee-
todil 459 meetrit uut pea trassi 
ja veevärgi liitumispunktid on 

välja ehitatud kokku seitsmele 
kinnistule. Lahendatud on Ei-
dapere Jaama tänava joogivee 
probleem, kuid töö jätkub.

Lisaks on käimas Järvakandi 
Nõlva tänava veetöötlusjaama 
seadmestiku ja automaatika va-
hetus. Äsja lõpetati Järvakandi 
räämas ja lagunenud biopuhasti 
seadmete kapitaalremont. 

On veel majapidamisi, 
kuhu ÜVK ei ulatu. Samuti 
on lahendamata Lelle aleviku 
ÜVK väljaehitamise küsimus. 
Eelarvestrateegias on siiski 
planeeritud olulises mahus raha 
töödega jätkamiseks, eelkõige 
muidugi Lelle alevikus. Välised 
investeeringutoetuse saamise 
võimalused hetkel puuduvad.

Kehtna Vallavalitsus

Valtu segarahvatantsurühmale Eks Me Näe on 
2022. aasta suvi olnud üks korralik tantsuka-
russell. Rühma tublid mehed õppisid lisaks ke-
vadise Raplamaa laulu- ja tantsupeo tantsudele 
ka meeste tantsupeo 4 Venda tantsud selgeks 
ning sõitsid üheskoos 30. juunil Rakverre proo-
videsse, et anda staadionil kolm etendust. Lisaks 
sellele mahtus juulikuusse ka Eks Me Näe pulm, 
kus sai tublisti pruutpaarile üllatuseks tantsu 

vihtuda. Juuli lõpus sõitis rühm Lätti laagrisse 
ja andis seal kaks kontserti – nii külas kui ka 
linnas. Osaleti ka Kaerepere Kodukandinädal 
610 pidustustel. Tants on rõõm!

Vasakult: Taimo Seemer, Eedo Lubi, Marek Mutli, 
Tambet Valinu, juhendaja Riho Pohla, Mattis 
Meresmaa, Heigo Biene ja Raiko Tamme.

Tekst SILLE VALINU, foto: REILI LUDVIG

Eidapere aleviku Jaama tänava 
piirkonna veetrassi ehitusest

“4 venda”, kes jõudsid ka pulma ja Lätti tantsulaagrisse

13. augustil kogunes Järva-
kandi Kooli ette 57 aastat 
tagasi siinse keskkooli lõpeta-
nud 6. lennu 10 õppurit.

 Lõpetamisest möödunud 55 aasta kokku-
tuleku laskis põhja koroonaviirus. Kuna 
pärast remonti oli koolimaja mitmele 
kunagisele abituriendile uudne, järgnes 
lühiekskursioon koolimajja Elle Raudse 
juhendamisel. 

Võib ainult uhkust tunda selle üle, 
millised on õppimistingimused tänasel 
Järvakandi Kooli õppuril. Ruumid on 
puhtad, kaunilt sisustatud, spordi te-
gemiseks on olemas nii ruumid kui ka 
spordivahendid. 

Kuna meie keskkooliaegne klass on 
ümber ehitatud õpetajate toaks, saime 
oma klassiruumis ainult seista umbes nen-
del kohtadel, kus asusid meie kunagised 
koolilauad.

Irise ja Väino kauni aia paviljonis ootas 
meid kaetud laud. Austasime kõigepealt 

leinaseisakuga meie hulgast lahkunud 
nelja kaaslast. Tõdesime, et laua taga 
istub kuus pedagoogi, kaks ökonomisti ja 
väheke teiste ametite esindajaid. 

Räägitu põhiteemad olid nagu ikka: 
kes, kus ja millal. Hea oli teada, et kedagi 
meist ei vaeva majanduslik surutis. Arva-
me, et ega elu ei peagi ühtelugu paremaks 
minema! Oleme tegusad ja mõtlevad 
inimesed, kellel on elektri fi kseeritud 
hinnapakett, mitme aasta küttevaru, toit 
koduaiast või otse tootjalt ja optimeeritud 
autokasutus. Meile on võõras pidev 
virisemine ja riigilt rahakülvi lunimine, 
mis tuleb meie laste ja lastelaste taskust 
tagasi maksta. 

Olen siiralt uhke 6. lennu abiturientide 
haridustee jätkamise üle, mida ükski Jär-
vakandi Keskkooli (gümnaasiumi) lend 
ei ole suutnud järele teha - akadeemiline 
kõrgharidus: 6 TPedI, 3 TRÜ, 3 EPA ja 1 
TPI diplom pluss 3 tehnikumi ehk tänase 
rakendusliku kõrgkooli diplomit. 

Enno Alliksaar

Aeg-ajalt tuleb raamatukogus korras-
tada lasteraamatute riiuleid. See on 
tore töö. Lasteraamatud on kõik head 
ja ilusad. Olen nende seast avastanud 
palju tuttavaid ajast, kui olin ise laps. 
See oli küll väga ammu, aga riiulist 
vaatasid mulle vastu „Pereema Aino“ 
ja  „Väike Mai“ – need lood olid mul 
juba enne kooli peas!

Koolis lugesime raamatuid kange-
laspioneeridest ja nõukogude laste 
elust. Needki olid haaravad - muud ju 
õigupoolest lugeda polnud. Üht-teist 
head on meelde jäänud sealtki.

Meie tänapäevane lasteraama-
turiiul on hoopis teistsugune. Kui 
palju häid kodu- ja välismaiseid 
autoreid! Millised illustratsioonid! 
Kahjuks liiga palju head ei tee vist 
head - lapsi käib raamatukogus 
vähe. Lasteaialaps tuleb üldjuhul 
kasvatajaga, koolilast ärgitab lugema 
õpetaja, mitmed emad-isadki on  
„raamatu-usku“, aga ruumi ja raama-
tuid on palju rohkematele!

Igal aastal korraldatakse uusi ja 
huvitavaid laste lugemisprogramme. 
Oleme neist ka osa võtnud.

„Lugemisisu“ ja „Nukits“ on meie 
lastele tuttavad. Lapsed saavad ise 
hinnata raamatute sisu ja pilte.

Selgi aastal käisid lasteaia- ja 
algklassilapsed „Nukitsas“ välja 

pakutud valikut vaatamas-hindamas.
Tahaksin lapsi juhtida lähemale 

riiulitele, kus asuvad minu konku-
rentsitud lemmikud - ANDRUS KI-
VIRÄHK, AINO PERVIK, ILMAR 
TOMUSK, MIKA KERÄNEN, 
REELI REINAUS, KETLIN PRII-
LINN. Nad on Eestis teada-tuntud 
kirjanikud ja nende raamatuid soo-
vitavad õnneks lugeda ka õpetajad 
koolis. On veel mitmeid nn vanema 
põlve kirjanikke - JAAN RANNAP, 
ENO RAUD, HENNO KÄO, AST-
RID LINDGREN, kelle looming on 
ajatu ja aegumatu. Muinasjuttude 
kogumikud tahaksid samuti tiheda-
mat tuulutamist.

Lastele on kirjutatud ka palju tarku 
ja harivaid raamatuid maast ja tae-
vast, taimedest ja loomadest - vaata 
vaid pilte ja kõik saab selgeks. Ehkki 
teada ju on, et laps saab igasuguse 
teabe pigem nutiriistast.

Aga isiklikult enda jaoks avasta-
sin alles hiljuti uue lemmiku. See 
on EVA ROOSI „TEISTMOODI 
MÖÖBLIPOOD“. Juba algus on 
lummav - sattusin poodi, mis oli 
tõeline võlumaailm. Seal olid kum-
malised ja imelikud asjad ja poodi 
külastasid ütlemata huvitavad isikud. 
Poe perenaine Aramilda on väga 
omapärase keelekasutusega, tema 

koergi oskab rääkida. Kõik, mis 
selles raamatus juhtub, on ülimalt 
fantaasiaküllane. Kui ilmus raama-
tu teine osa, teadsin juba, millist 
elamust oodata. Uued võlutrikid, 
pentsikud juhtumid… meelde tuli 
lapsena loetud „Pan Kleksi akadee-
mia“. Sarnaseid asju juhtub ka Harry 
Potteri lugudes.  

Raamatu kolmas osa on haarav ja 
hariv jõululugu. Sain palju targemaks 
ja lugedes ei maksaks vahele jätta 
kursiivkirjas teksti. Usun, et lugeja 
saab selles raamatus esimest korda 
kokku Andorras tuntud jõulutegela-
sega, kelleks on Kakaja Onu.  Goog-
le`s pole tema kohta midagi öeldud, 
aga ta on üks ütlemata tore ja kasulik 
sell. Teeksin vea, kui siin kohal 
rohkem pajataksin, üllatusmomendid 
peavad jääma. Kui peaksin ise kirju-
tama neljanda osa, oleks teistmoodi 
mööblipood ka Järvakandis.  Soovin 
väga, et meie lapsed saaksid raamatu-
test ilusaid elamusi ja nopiksid neist 
tarkuseteri. Eva Roosi jõuluraamat 
lõpeb lausega: ÕNNE MAITSET EI 
UNUSTATA KUNAGI. 

Lapsed, tulge õnne maitset otsima 
raamatukokku ja võtke emad-isad 
ka kaasa!

Aita Kadakas, 
Järvakandi raamatukoguhoidja

Lugemiselamus lasteraamatust

Raplamaa Mälukeskus on visuaalse identiteedi otsingutel 
ning just Sina saad meid aidata! Saada meile oma idee 
mälukeskuse ilusast ja kaasaegsest logost, konkursile 
võivad logo kavandi esitada kõik huvilised olenemata 
vanusest ja elukohast. 

Loodav logo peab olema uus, iseloomulik ning 
seostuma mälukeskuse tegevusega. Logol võib kasutada 
sõnu „Raplamaa Mälukeskus“ või initsiaale ning Rapla 
Keskraamatukogu logo stiili ja värve. Logo peab olema 
arusaadava sisuga, originaallooming ja vastama hea 
maitse reeglitele.

Ideekavandid võib teha käsitsi joonistades või kasutada 
selleks erinevaid arvutiprogramme. Lubatud on JPEG- 
või PDF-vormingud.

Igal osalejal on lubatud disainida/kujundada mitu 
logo; kavandi võib esitada üksi või meeskonnana. Logo 
autor peab olema nõus logo esitamisõiguse andmisega 
konkursi korraldajatele. 

Konkursi võitja valib välja žürii ning võidutöö autor 
saab tunnustatud. Võitnud logokavandi autor annab kõik 
kavandiga seonduvad õigused üle Rapla Keskraamatu-
kogule.

Logo esitamise tähtaeg on 30. september 2022 (k.a). 
Logod saata aadressil malukeskus@raplakrk.ee, kindlasti 
juurde märkida autori(te) kontaktandmed (nimi, e-post, 
telefon).

Jaana Tõnisson, Raplamaa Mälukeskuse spetsialist

Ühest klassikokkutulekust

Istub klassijuhataja alates 5. klassist 93-aastane Agnes Leevik, kes on oma kohalolekuga 
austanud kõiki meie kokkusaamisi. Õpilased ees vasakult Elve Kull, Maie Kihlevelt ja 
Urve Tammsaar. Tagareas Heiti Lumiste, Rein Jõhvikas, Mati Kerdi (lõpetas õhtukoolis), 
Elts Abel, Viktor Puolakkainen, Enno Alliksaar ja Madis Eelmaa. Üldpildilt puudub Iris 
Rajasaare, kes troonib aga pildil oma imetlusväärses koduaias.        Foto: KADRI ALLIKSAAR

Konkurss! Raplamaa Mälukeskus otsib logo
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5.-7. augustil toimus Järvakandi vi-
bustaadionil 53. Järvakandi Open. 
Võistluse esimene päev algas laupäeval 
kell 10, kui Järvakandi vibustaadioni 
ääres avati võistlus koos Toomas Kivilo 
mälestuspingi piduliku avamisega. Mä-
lestuspingi avas Kehtna vallavolikogu 
esinaine Katrin Anto.

Toomas Kivilo oli üks Järvakandi 
Vibuklubi Ilves asutajatest ning pika-
aegne klubi eestvedaja ja treener. 13 
aastat kandis Järvakandi Open samal 
ajal ka tema memoriaalvõistluse nime. 
Käesolevast aastast talletatakse tema 
mälestus teistsugusel, mälestuspingi 
kujul, sest paljud inimesed mäletavad 
Toomas Kivilod alati pingiotsalt bi-
nokliga treeningute või võistluste kulgu 
jälginud treenerina.

Võistlus kulges vaheldumisi vihma ja 
päikesega, laupäeval olid eelringid ning 
põnev Kollase Laskmine, kus täpseima 
laskuri auhinnad pani välja vibufirma 
Falco koostöös Vibuklubiga Ilves. 
Noorsportlaste hulgas võitsid Kollase 
Laskmise Ketter Silt ja Mikk Mihkel-
son, täiskasvanute klassis oli täpseim 
Bessi Kasak ja plokkvibu klassis Hanna 
Liina Lippand (Türi Vibukool).

Pühapäev algas segavõistkondade 
duellidega ning jätkus individuaalsete 
Robin Round’i ringidega. Sportvibu 
segavõistkondliku kulla viisid koju 
lõunanaabrid lätlased, Vibuklubi Ilves 
I võistkond koosseisus Triinu Lilienthal 

ja Karl Kivilo võitis hõbeda. Ilvese 
teine võistkond (Eve Kivilo, Taavi 
Ennemuist) saavutas neljanda koha.

Individuaalvõistluse võitis sportvibu 
meeste klassis soomlane Antti Teko-
niemi, parima ilveslasena saavutas 
Taavi Ennemuist 4. koha, Karl Kivilo 
oli 6., Aivo Agu 7. ja Hannes Kraav 8. 
Sportvibu naiste hulgas võitis kuldme-
dali Triinu Lilienthal ja Eve Kivilo sai 
4. koha.

Sportvibu U-13 klassis võitis kuld-

medali Hanna Ansen, hõbeda Kaisa 
Kraav ja pronksmedali Karoline Kivilo, 
Mattias Kraav teenis 4. koha. Sportvibu 
U-18 klassis jagati auhinnad välja 
eelringi põhjal, kus Mart Mihkel Makko 
saavutas esimese koha, Erki Ütsmüts 
teise ning Nora Haas kolmanda koha. 
Samal põhimõttel jagati ka sportvibu 
U-15 klassi medalid – kulla võitis Mikk 
Mihkelson, hõbeda Meribel Laande 
ning pronksi Ketter Silt.

Anneli Viher

Villa Katarina Järvakandis, kus tänapäe-
val toimuvad joogatunnid ja pakutakse 
massaažiteenust, alustab sügisel oma 3. 
hooaega. 

Sageli saan klientidelt kuulda, et 
nemadki on selle sama koha peal teinud 
näiteks oma autojuhiluba. Veelgi enam 
ajaloos tagasi vaadates jõuame Järvakan-
di motoklubi eduloo alguspäevadesse. 

Ligi 60 aastat tagasi ehitati klubile just 
siia nende oma esimene kilpmaja. 1963. 
aasta lõpus, kui asutati ALMAVÜ Rapla 
rajooni TSK (tehnikaspordiklubi) Järva-
kandi. Vabariiklik komitee andis noore 
klubi käsutusse veoauto ja sõiduauto 
Pobeda. Klubi ülemaks valiti kombi-
naadi Järvakandi Tehased ohutustehnika 
vaneminsener Dimitri Zvinev, kelle käe 
all hakkas klubi tormiliselt arenema, 
kirjutab Enno Alliksaar motospordi 
alguse aastatest raamatus „Klaasipealinn 
Järvakandi“. 

Artikkel mainib ära ka klubi esime-
sed motosportlased: Kaupo Varblane, 
Dimitri Zvinev, Jaan Klaar, Jüri Reiner, 
Aadu Laane, Senta Kallaspoolik, Elmet 
Varblane, Mihkel Kallasmaa. Hiljem 
liitusid Avo Kaarits, Arvo Bachmann, 
Laine Hansar (Laurimaa), Ants Liblikas.

Peaaegu 10 aasta jooksul räägiti Järva-
kandist kui vabariigi tugevaimast klubist. 
Näiteks 1967. aastal võitsid Järvakandi 
klubi liikmed vabariigi meistrivõistlustel 
hipodroomi- ja krossisõidus seitse 
medalit ning aasta hiljem tehti talikrossis 
„puhas töö“. Eesti meistri nimetuse said 
Jaan Mürk, Elmar Varblane ja Senta 
Kallaspoolik. 

70-ndate alguses lisandusid kompleksi 
autogaraaž, motoklubi uus hoone ning 
kütusehoidla. Kütusehoidlast on nüüd 

kujunemas eramotomuuseum, mis peagi 
saab ka pidulikult avatud. 

Siit ka üleskutse! Kui kellelgi lugeja-
test on veel säilinud tolleaegset pildi- või 
pabermaterjali klubi tegemistest või tol-
leaegsetest võistlustest või on meenutada 
mõni tore lugu, palume meiega lahkesti 
ühendust võtta!

2. juulil kohtus Järvakandi motoklubi 
endiste sportlaste vanem generatsioon 
klubi endises asupaigas. Motoklubi 
paiga uuendaja ja hinge seeshoidja Mati 
Tagapere jaoks oli ettevõtmine äärmiselt 
oluline. Peamiselt seetõttu, et kohtuda 

endiste sõpradega motokrossiradadelt 
ning kindlasti ka seetõttu, et meenu-
tada ning talletada ühiselt läbi elatud 
legendaarseid hetki, sõite, inimesi ning 
ajalugu. 

Kohale tulid naismeistersportlane 
Senta Kallaspoolik, 5-kordne Nõukogu-
de Liidu meister Jaan Mürk, 14-kordne 
Eesti meister aastatel 1967-75 Elmet 
Varblane, 9-kordne Eesti meister Jaan 
Rohula, Arne Umalas, Endel Varblane, 
Gunnar Orula, Peeter Vaher ning Rando 
Laane.

Kadrin Karro-Tagapere

Kunagi oli kõnekäänd - soovid 
vihma, korralda kümnevõistlus. 
Järvakandis öeldakse nii - soovid 
rannailma, korralda Igamehe Ma-
raton!

13. augusti kogunemispaik oli 
nagu ikka traditsiooniliselt Tallinna 
mnt ja Uue tänava risti haljasala. 
Kõik nagu mullustel kordadel, uued 
olid vaid stardiväravad, mis andis 
hea tunde päeva alguseks.

Veel enne starti olid kavas tradit-
sioonilised stardieelsed toimingud: 
loosiauhindade jagamine ja kultuu-
riprogramm.

Kui eelregistreerunuid oli laias 
laastus 200, siis starti läks 233 
liikumishuvilist, mis on osalejate 
rekord ja teeb heameelt.

Sportliku poole pealt ülevaadet 
tehes peab muidugi mainima, et ilm 
oli väga mõnus… pealtvaatajatele, 
keda oli raja äärde ja põõsa vilusse 
kogunenud arvukalt nagu alati. 

Jooksjate seisukohast oli pilt aga 
karm - päike ja põrgukuumus panid 
korralikult proovile!

Enamik oli rajal oma lõbuks ja 
konkureeriti vaid kella, sõbra ja 
kilomeetritega, aga maratoni rajal 
selgitati välja ka parimad. Lisaks 
sellele toimus ka Raplamaa MV 
maratonijooksus.

Esmakordselt krooniti JIM-i võit-
jaks maratonijooksus Ahti Nuga, kes 
kuuma ilmaga püstitas suisa isikliku 
rekordi (2:46.07), teiseks tuli vend 
Silver Nuga, kes lõpus „haamriga“ 
heideldes suutis saada aja alla 
kolme tunni (2:54.34). Kolmas oli 
Allan-Peeter Jaaska (3:12.06)

Maakonna MV arvestuses saavu-
tasid Ahti Nuga ja Silver Nuga kaks 

esimest kohta. Kolmas oli seekord 
oma esimesel JIM-il osalenud Radek 
Küttis (3:14.07). Naistest tuli teist 
korda järjest võitjaks Siiri Pilt, 
kes ilma kiuste alistas ka nelja 
tunni piiri (3:59.25). Teise koha 
saavutas Ritve Reinumäe (4:19.04), 
kes krooniti ühtlasi ka Raplamaa 
meistriks. Kolmanda koha sai Hene 
Karumaa (5:28.49). Henele oli see 
sel aastal kusjuures juba 21. läbitud 
maraton! Selles arvestuses on ta 
Eesti maratonide kogujate edetabelis 
kindlalt esikohal.

Kokku läbis maratoni 28 jooksjat. 
Heameelt teeb see, et poolmaratoni 
(5 ringi) või rohkem sai kirja 61 
liikumisharrastajat, kellest koguni 
32 olid Järvakandi juurte või õitega. 
Pole paha! Rajale jagus nii „karva-
seid ja sulelisi“, noori ja vanu, kiireid 
ja natuke aeglasemaid - nagu ikka 
päris elus!

Erilised tänud kõigile vabatahtli-
kele abilistele, kaasa elajatele ning 
söögi-, joogi- ja kastmispunktide 
organiseerijatele. Tänu teile on meie 
jooks tuntud kogu riigis - tegelikult 
ka, ja mitte vähe!

Kuna ainult hea tahte ja „duhhiga“ 
sellist üritust ei korralda, siis täname 
ka neid, kes õla konkreetselt ja 
materiaalselt alla panid: ehitusfirma 
Wesico, kodanik Kalle Kanistik, 
Kehtna vald, Rapla Maakonna Spor-
diliit, Rapla TÜ, OÜ Partyservice 
(muusikapunktid). 

JIM XII TULEB TAAS - 
12.08.2023, aga juba 24.09.22 
jookseme TIMM IV Järvakandi 
Terviserajal.

Rajal näeme!
Margus Sepp

Meeste kaarrajal 
tuli 

Eesti meistriks 
Reino Velleste

13.-14. augustil peeti Männikul 
Eesti meistrivõistlused haavli-
laskmises ja 300 m harjutustes.

Meeste kaarrajal tuli Eesti 
meistriks Reino Velleste, kelle 
tulemus oli finaalis 38 tabamust. 
Tõnu Tammist tabas finaalis 
33 märki ja võitis hõbemedali, 
Andrei Inešin sai 26 tabamusega 
pronksmedali. 

Vellestele on see neljas tiit-
livõit järjest, kokku on tal viis 
Eesti meistritiitlit.

Vanameistrid ja motolegendid kohtusid Järvakandis

Reklaamplakat Speedway võistluste kohta 1972. Leitud renoveerimise käigus rohelise 
kilpmaja seinalt. Pingil istumas: Elmet Varblane, Senta Kallaspoolik ja Jaan Mürk. Ta-
gareas vasakult küllakutsuja Mati Tagapere, Rando Laane, Arne Umalas, Peeter Vaher, 
Tiiu Rohula, Jaan Rohula, Gunnar Orula ja Endel Varblane. 

Foto: HEIVI ÄÄRMA

Järvakandis avati Toomas Kivilo mälestuspink

Toomas Kivilo pingi avamine Järvakandi Kooli hoovis. Katte eemaldavad Karl Kivilo 
ja Triinu Lilienthal.                    Foto: erakogu

25. Žalgiris Grand Prix’ 
võitsid Andres Kull ja 

Reino Velleste

Vilniuses toimunud haavlilaskmisvõist-
lusel 25. Žalgiris GP-l näitasid kõrget 
taset Eesti laskurid.

Kaarrajal saavutati kolmikvõit. Esi-
koha võitis Reino Velleste, kes lasi ka 
parima kvalifikatsioonitulemuse 183 
tabamust 200-st. Finaalis oli Reino 
Velleste tulemus 37 tabamust, teise 
koha võitnud Peeter Jürissoni tulemus 
oli 32 tabamust ja kolmanda koha sai 
Andrei Inešin 26 tabamusega.

Juunioride arvestuses võitis kae-
vikrajal esikoha Kenert Karu 146 
tabamusega.

XI liikujate laulupidu - 
IGAMEHE MARATON - tehtud!

Võistluse kaks esimest, nii üldarvestuses kui ka maakonna meistrivõistluste 
arvestuses: Ahti Nuga ja Silver Nuga.          Foto: HEIVI ÄÄRMA



11Valla Vaatleja

Valve Viljak
10.04.1948 - 1.08.2022
Valve Viljak oli Järvakandi Lasteaia juht aastatel 
1976–1990. Töökaaslased lasteaia päevilt meenuta-
vad teda kui elurõõmsat, südamlikku, kaastöötajaid 
mõistvat, head konfl iktide lahendajat, kaaslaste ja 
lastevanemate poolt kõrgelt hinnatud ja parimat 
Järvakandi lasteaia juhatajat läbi aegade.

Valve Viljak oli Eesti Evangeelse Luterliku Kiriku 
Järvakandi Pauluse koguduse liige. Kirikuehitaja 
Rein Ranne meenutab Valvet sõnadega: Ta oli Järva-
kandi kirikuelu korraldamisel A ja O. Töömurdja, kes 
püüdis liiga palju ise ära teha. Korrektne, hinnatud 
teekaaslane. Kaasaelaja oma endistele Maidla laste-
kodu kasvandikele nii heas kui ka halvas.

Aiamaanaaber: Kui toimunuks kaunimate aiamaade konkurss, oleks võitja Valve. Nii kaunis, 
kui oli tema aiamaa, oli ka Valve ise. Tundub, et tema elu eesmärk oligi kaasinimeste aitamine.

Valve oli ääretult südamlik, rõõmsameelne, osavõtlik, abivalmis, kuldsete kätega, kunstimeelega, 
juhi oskustega tohutult andekas inimene. Ja milline huumorimeel! Valve oli suure südamega kaunis 
naine. Talle meeldisid väga ehted ja ta kandis need ka alati välja. Ta oli väga maitsekas inimene. 

Valve oli juht suure algustähega - ta ei seisnud ega vaadanud kunagi pealt, vaid lõi alati ise käed 
külge. Tööd ta ei kartnud. Kui vahel ka tundus, et ta on väsinud, paistis tema kavalates silmades 
alati naeratus. Ei meenu, et Valve oleks kunagi kurtnud. 

Tema töö Maidlas ei olnud just kergete killast – lastekodu lastele oli ta kui hea haldjas. 2012. 
aastal pärjati Valve Eestimaa uhkuse tiitliga. Valve on ja jääb Järvakandi auks ja uhkuseks!
Head teed Sulle, armas Valve!

Järvakandi kogukond

Valvega jumalagajätmine Järvakandi Pauluse kirikus 9.09 kell 18.
Matusetalitus Rapla kirikus 10.09 kell 12, muldasängitamine Vändra kalmistule.

Kui Teie ei soovi oma andmete avaldamist 
õnnitluste rubriigis, palume sellest kirjalikult 
Kehtna Vallavalitsusele teada anda. Sellel juhul 
jääb piirang alaliselt kehtima, kuni Teilt laekub 
avaldamise nõusolek.

UUS VALLAKODANIK

MÄLESTAME

ÕNNITLEME

VALTU RAHVAGA 
TEATRISSE...

10. sept. “ÜKSIK” Endlas
12. sept. “SOLIST” Draamateatris
15. sept. “AMADEUS” Draamateatris
17. sept. “KIRSIAED” Ugalas
20. sept. “MUUSIKALE” Linnateatris
24. sept. “ÕHTUSED MAJAD” Estonias
28. sept. “KUNST” Draamateatris
 2. okt. muusikal “CATS” Alexelas
 3. okt. “KANT” Hobuveskis
 9. okt. “TÕRKSA TALTSUTUS” Vanemuises
18. okt. Gruusia Ballett Alexelas
27. okt. “REGINA MADRE” Linnateatris
 4. nov. “ORPHEUS PÕRGUS” Estonias
20. nov. “TÜTARLAPS KULDSEST 
                 LÄÄNEST” Estonias
 4. dets. kell 16 “VÕRSED” Sadamateatris

Piletid telli, helistades 
telefonil 5394 1539.

Kauneid elamusi!
 Helgi Sussi

Juuli
93 

Harald Johanson
Silvia Velling

August Laidemäe
91

Agnes Reimets
90

Mall Kelts
85 

Enno Siiber
80 

Jüri Tammela
Kalju Kull

75
Harri Soodla
Tiiu Pallase

70 
Maie Põldsaar

Rein Kulli
Virve Ellermaa

65
Ivan Semenyshyn

Scheila Prants
Heinrich Kuusman

Ants Neare
Lembit Zahkna
Jaan Kesküla
Rauno Kalevi 
Mu ronranta
Urve Pregel
Viktor Piir
Aino Koitla
Jaak Juhken

60
Peeter Jääger 
Heiko Miilen

Riho Kivisaar
Kaido Tammik

Eduard Ovtšarov
Mkrtych 

Mazmanjan
Ago Kuus

Madis Avloi
Rita Vaiksaar

August
93 

Vaike Saldu
90

Serafi ma Nilogova
85 

Aino Pavelts
80 

Malle Elias
Viivi Hansumäe

75
Enn Hõlpus
Tiit Lehtsalu
Kalle Käsper

70
Sirje Aunbaum
Marga Tiitus
Valve Õunpuu

65
Andrus Vaigur

Ljubov Mihhailova
Aivar Sepp

60
Margus Kalmet

Piret Tamme
Aado Peel

Jolanda Saaron
Signe Allika
Urve Kuusk

Avaldame kaastunnet
Malle Paimetsale
ema

LAINE  PAIMETSA
lahkumise puhul.

Järvakandi Klaasimuuseumi
kollektiiv

Juuni
Maria Biene
Amailia Tiido
Stefan Adrian Saaron Juuli

Säde Viisut
Ralf Neutal
Brent Rebane
Laara Kaljas
Ranet Suviste

Juuni
Reili Hoff 

Juuli
Linda Villido
Raivo Kipper
Virve Lääne
Anne Pulk
Maiu Nõmm
Salme Kase
Natalja Polossina
Asta Kangro
Urmas Kärner
Salme Õunap

August
Laine Paimets
Valve Viljak
Evi Teever
Elena Miller
Ülle Linamäe
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Väljaandja: Kehtna Vallavalitsus (Pargi 2, Kehtna 79001) 
Toimetaja Aare Hindremäe,  e-post vallavaatleja@gmail.com. 
Tootja Kredor OÜ
Tehniline teostus Nädaline OÜ. Trükk AS Printall.  Tiraaž 2800

Septembrikuu lehe materjale
ootab toimetus 18. septembriksaatlejaaatleja

allaVV Toimetusel on õigus lugusid toimetada ja lühendada

Valla leht internetis  https://kehtna.kovtp.ee
kehtna-valla-infoleht-valla-vaatleja

www.facebook.com/kehtnavald

Rapla 91,3

VHS kassettide, 
diapositiivide, 
fotonegatiivide 

ja fotode 
digitaliseerimine. 

Info tel 
511 7345

16. septembril kell 10
RAPLA KULTUURIKESKUSES 

VALGRE TOAS
* kuivasilmatest

* silmarõhu mõõtmine
* optilised päikeseprillid

Etteregistreerimine 
telefonil 5323 2454

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 
ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 
Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.
Tel: 56 111 900

* kuivasilmatest
* silmarõhu mõõtmine

* optilised päikeseprillid

Etteregistreerimine 
telefonil 5323 2454

7. oktoobril kell 10
EIDAPERE 

KULTUURIKESKUSES
* kuivasilmatest

* silmarõhu mõõtmine
* optilised päikeseprillid

Etteregistreerimine 
telefonil 5323 2454

Järvakandi 
Kultuurihallis 

29. septembril
kell 19 

Piletid müügil Piletilevis ja etenduse toimumiskohas

VABAKAVA ÜHES VAATUSES

Täispilet 22 eurot, 
sooduspilet (pensionärid 
ja õpilased) 19 eurot

KIRIKUTEATED

Aitame ehitusloa projektiga.  
Tel 5439 0520

Ehitus- ja maalritööd. Lisaks 
ehitusele teeme ka hooajalisi 
lisatöid: erinevad niitmis- ja hal-
jastustööd, puude langetamine 
ja võsaeemaldus, lumetõrje 
hoovidest, tänavatelt, katustelt. 
Kõik hinnad kokkuleppel, arve 
esitamise võimalus. 
Telefon 555 38 380

OÜ ESTEST PR ostab metsa- 
ja põllumaad. Tel 504 5215, 
514 5215, info@est-land.ee

KUULUTUSED

Rapla Maarja-Magdaleena kirikus:
Kolmapäeval, 31. augustil kell 20 Rapla 
orelisuve lõppkontsert - helilooja ja or-
ganisti Enn Võrgu 60. surma-aastapäeva 
ja tema loodud laulu “Eesti lipp” 100. 
aastapäeva puhul - esinevad Tallinna Kaarli 
koguduse kammerkoor Canorus ja organist 
Piret Aidulo  
Pühapäeval, 4. septembril kell 12 armu-
lauaga jumalateenistus 
Reedel, 9. septembril kell 18 Pärdi päeva-
de kontsert 2022 - PÄRT JA RENASSANSS, 
Eesti Filharmoonia Kammerkoor, dirigent 
Peter Phillips - piletitega 

Pühapäeval, 11. septembril kell 12
vanavanemate päeva armulauaga pereju-
malateenistus
Pühapäeval, 18. septembril kell 12
sõnajumalateenistus, peab Juuru koguduse 
diakon Kristjan Paju
Pühapäeval, 25. septembril kell 12
armulauaga jumalateenistus 
Pühapäeval, 2. oktoobril kell 12 Rapla 
kiriku 121. aastapäeva armulauaga juma-
lateenistus, laulab koguduse segakoor, 
jutlustab Keila koguduse abiõpetaja Volli 
Nugis
Pühapäeval, 2. oktoobril kell 18 kam-

merkoori Voces Tallinn kontsert, kavas Pärt 
Uusbergi ja Cyrillus Kreegi Taaveti laulud, 
piletitega

Kehtna Peetri kirikus:
Pühapäeval, 25. septembril kell 15
armulauaga jumalateenistus

Järvakandi Pauluse kirikus: 
Pühapäeval, 4. septembril kell 15 armu-
lauaga jumalateenistus
Pühapäeval, 18. septembril kell 15
sõnajumalateenistus, peab Juuru koguduse 
diakon Kristjan Paju

21. oktoobril kell 10
JÄRVAKANDI 

KULTUURIHALLIS


